
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 16777
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 16811, 16813, 16814,

16816, 16817, 16819, 16821, 16823

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών, µε αριθµό από 3311 έως  3417,

σελ. 1677 – 16808
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών , σελ.

16808 - 16810
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 19 Ιουλίου 2021, σελ. 16811
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Επιλογή δι-

οικήσεων στον δηµόσιο τοµέα», σελ. 16811
β) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων

µε θέµα: «Να ανανεωθεί η σύµβαση µε τον Δήµο Φαιστού και
να συνεχίσει τη λειτουργία του το Γραφείο Ανταπόκρισης του
ΟΑΕΔ στο κτήριο του δηµαρχείου στις Μοίρες», σελ. 16814

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη: 
i. µε θέµα: «Δεκαοχτάχρονη θύµα απαγωγής, βιασµών και

µαστροπείας βιώνει παράνοµη µεταχείριση από την Ελληνική
Αστυνοµία και τη Διεύθυνση Εσωτερικών Υποθέσεων», σελ.
16816

ii. µε θέµα: «Σκανδαλώδης παραχώρηση προστασίας για
τον καταδικασµένο επιχειρηµατία Λαυρεντιάδη», σελ. 16818

iii. µε θέµα: «Ανάγκη ενίσχυσης τµηµάτων Ενδοοικογενει-
ακής Βίας της Ελληνικής Αστυνοµίας (ΕΛΑΣ)», σελ. 16820

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ., σελ. 16777 - 16823

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 16811, 16813, 16814, 

16816, 16817, 16819, 
16821, 16823

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΣΕΝΗΣ Κ. , σελ. 16816, 16817
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 16812, 16813, 16814
ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ Σ. , σελ. 16818, 16819, 16820
ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ Κ. , σελ. 16811, 16812, 16813, 16814
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ Χ. , σελ. 16820, 16821
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16814, 16815, 16816
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Ε. , σελ. 16817, 16818, 16819, 

16820, 16821, 16822, 
ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ Π. , σελ. 16814, 16815, 16816

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’

Παρασκευή 16 Ιουλίου 2021



Αθήνα, σήµερα στις 16 Ιουλίου 2021, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 9.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥ ΑΘΑ-
ΝΑΣΙΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 15-7-2021
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΞΕ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
15 Ιουλίου 2021, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «α) Ενσωµάτωση στην ελληνική νοµοθεσία διατά-
ξεων των Οδηγιών (ΕΕ) 2017/2455, (ΕΕ) 2019/1995 και (ΕΕ)
2018/1910 όσον αφορά υποχρεώσεις που απορρέουν από τον

φόρο προστιθέµενης αξίας για παροχές υπηρεσιών και πωλήσεις
αγαθών εξ αποστάσεως και σχετικές ρυθµίσεις - β) Τροποποι-
ήσεις του ν. 4649/2019 «Πρόγραµµα παροχής εγγύησης σε τιτ-
λοποιήσεις πιστωτικών ιδρυµάτων» (Α’206), βάσει της C(2021)
2545/09.04.2021 (2021/N) εγκριτικής απόφασης της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής για παράταση του προγράµµατος «ΗΡΑΚΛΗΣ» - γ)
Διατάξεις για τη ρύθµιση οφειλών και την παροχή δεύτερης ευ-
καιρίας - Τροποποιήσεις του ν. 4738/2020 και λοιπές διατάξεις»).

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτή Β3’ Νοτίου Τοµέα Αθηνών, τα
ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’

Παρασκευή 16 Ιουλίου 2021



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

16778 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16779



16780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16781



16782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16783



16784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16785



16786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16787



16788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16789



16790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16791



16792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16793



16794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16795



16796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16797



16798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16799



16800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16801



16802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16803



16804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16805



16806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16807



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

16808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16809



16810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των επικαίρων ερω-
τήσεων, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 19 Ιουλίου 2021.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 931/6-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Νικόλαου Φίλη
προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Με-
γάλο βήµα προς την οπισθοδρόµηση ο εξοβελισµός µαθηµάτων
των Κοινωνικών Επιστηµών και της Καλλιτεχνικής Παιδείας από
το λύκειο».

2. Η µε αριθµό 930/5-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρέα
Λοβέρδου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτι-
κής, µε θέµα: «Διαλεύκανση της δολοφονίας του Σήφη Βαλυ-
ράκη».

3. Η µε αριθµό 937/10-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη
προς τον Υπουργό Τουρισµού, µε θέµα: «Ναυάγιο Ζακύνθου,
διαρκής καταπάτηση του δηµόσιου συµφέροντος».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 933/7-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
κ. Ιωάννη Μουζάλα προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Άρση
της απόφασης διακοπής των εφηµεριών των ορθοπεδικών κλινι-
κών του νοσοκοµείου «Ασκληπιείο» Βούλας».

2. Η µε αριθµό 941/12-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, µε θέµα:
«Παραµένει αδήριτη η ανάγκη για την πλήρη και σε εύλογο
χρόνο διαλεύκανση του θανάτου του Σήφη Βαλυράκη».

3. Η µε αριθµό 938/11-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Ποικίλο Όρος: ώρα
µηδέν για την προάσπιση του δηµόσιου και δασικού χαρακτήρα
του».

4. Η µε αριθµό 936/9-7-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
κ. Θεανώς Φωτίου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Υποθέσεων, µε θέµα: «Στον αέρα συνεχίζουν να παραµένουν
εκατοντάδες χιλιάδες παιδιά και οικογένειες για το πρόγραµµα
των voucher βρεφονηπιακών σταθµών, κέντρων δηµιουργικής
απασχόλησης (ΚΔΑΠ) και κέντρων δηµιουργικής απασχόλησης
παιδιών µε αναπηρία (ΚΔΑΠΑΜΕΑ), ενώ µε απαράδεκτα νοµοθε-
τήµατα, που εκδίδετε υπονοµεύετε το ολοήµερο σχολείο και δη-
µιουργείτε κέντρα δηµιουργικής απασχόλησης (ΚΔΑΠ) και
εργαζόµενους δύο ταχυτήτων».

5. Η µε αριθµό 942/12-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα:
«Άµεση αντιµετώπιση των προβληµάτων, που έχουν δηµιουργη-
θεί µε τα προγράµµατα των ελαιουργικών φορέων».

6 Η µε αριθµό 943/12-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Συνεχίζεται η απα-
ξίωση των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων (ΕΑΣ)».

7. Η µε αριθµό 944/12-7-2021 Επίκαιρη Ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε
θέµα: «Καταγραφή των ζηµιών, που προκλήθηκαν από τις υψη-
λές θερµοκρασίες στις αγροτικές καλλιέργειες και άµεσα µέτρα
στήριξης των παραγωγών».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 6177/21-4-2021 ερώτηση του Βουλευτή Ευ-
βοίας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Ευάγγελου Απο-
στόλου προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Διαρκής υποβάθ-

µιση του Γενικού Νοσοκοµείου - Κέντρου Υγείας (Γ.Ν.-Κ.Υ.)
Κύµης».

2. Η µε αριθµό 6843/25-5-2021 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Εγκατά-
σταση νέων ανανεώσιµων πηγών ενέργειας (ΑΠΕ) στην Κρήτη».

3. Η µε αριθµό 6650/608/17-5-2021 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Χρήστου Γιαννούλη προς τον Υπουργό
Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Κατάθεση της έκθεσης
αποτίµησης της αξίας της επιχείρησης του Οργανισµού Αστικών
Συγκοινωνιών Θεσσαλονίκης (ΟΑΣΘ) σύµφωνα µε το άρθρο 25
του ν.4482/2017».

4. Η µε αριθµό 6633/17-5-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φά-
µελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Μοναδική στρατηγική της κυβέρνησης ΝΔ για τη ΔΕΗ και
τον ενεργειακό τοµέα η διαρκής επιβάρυνση των καταναλωτών». 

Εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων κ. Στέλιος Κουτνατζής µάς ενηµερώνει για τις
επίκαιρες ερωτήσεις της σηµερινής συνεδρίασης, όπως σας
έχουν διανεµηθεί.

Αρχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 932/7-7-2021 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Κωνσταντίνου Ζαχαριάδη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Επιλογή διοικήσεων
στον δηµόσιο τοµέα».

Θα απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Μαυρουδής Βορί-
δης.

Κύριε Ζαχαριάδη, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θέλω να σας ευχαριστήσω, διότι

όποτε σας έχω απευθύνει ερώτηση, είστε πάντα εδώ και άµεσα,
όχι σαν κάτι άλλους που όταν τους ρωτάνε, είναι άφαντοι, εξα-
φανίζονται, έρχονται άσχετες ηµέρες και δεν απαντάνε ποτέ στα
ερωτήµατα, στα οποία έχουν θεσµικά υποχρέωση να απαντή-
σουν. Και αναφέροµαι φυσικά στον κοινοβουλευτικό έλεγχο, που
κάνει το κόµµα µας την ώρα του Πρωθυπουργού, αλλά στην ώρα
του Πρωθυπουργού ποτέ ο Πρωθυπουργός δεν είναι στην ώρα
του και στη θέση του.

Κύριε Βορίδη, ο κ Μητσοτάκης και εσείς, ως αρµόδιος τοµε-
άρχης τότε, λέγατε προεκλογικά ότι αν κερδίσει η Νέα Δηµοκρα-
τία -και κέρδισε-, θα φέρετε ένα πλαίσιο αριστείας, αξιοκρατίας,
αποκοµµατικοποίησης της δηµόσιας διοίκησης. Ποτέ ξανά στο
παρελθόν κανείς δεν κορόιδεψε τόσους πολλούς για τόσο πολύ.
Αυτό οφείλω να σας το αναγνωρίσω. Τι έγινε µετεκλογικά; Ακρι-
βώς τα αντίστροφα από αυτά τα οποία λέγατε προεκλογικά: στε-
λέχωση του κράτους µε «γαλάζια» παιδιά, παράκαµψη του ΑΣΕΠ,
απευθείας τοποθετήσεις προϊσταµένων χωρίς κρίση, εκτόξευση
αριθµού µετακλητών, απευθείας αναθέσεις. Και σαν να µην φτά-
νει αυτό, φέρατε σύστηµα επιλογής διοικήσεων, ενώ ήδη είχατε
στελεχώσει τις διοικήσεις των νοµικών προσώπων δηµοσίου δι-
καίου µε «δικά σας παιδιά», και αυτός είναι ένας νόµος ο οποίος,
κατά τη γνώµη µας και κατά την παρατήρησή µας, είναι «παγω-
µένος». Εσείς πρόσφατα δηλώσατε ότι αυτός ο νόµος εφαρµό-
ζεται κανονικά. 

Σας ρωτώ λοιπόν πόσες προκηρύξεις επιλογής διοικήσεων
έχουν εκδοθεί, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.4735 του 2020,
πόσοι Πρόεδροι, Αντιπρόεδροι, διοικητές, αναπληρωτές διοικη-
τές, υποδιοικητές, διευθύνοντες ή εντεταλµένοι σύµβουλοι έχουν
διοριστεί µε τις ίδιες διατάξεις και µε ποιες αποφάσεις επιλογής
διορισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δέκα δευτερόλεπτα ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα υλοποίησης των πάγιων

διατάξεων της νοµοθεσίας, αναφορικά µε την επιλογή των διοι-
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κήσεων των νοµικών προσώπων του δηµοσίου; 
Το λέω αυτό, διότι δύο χρόνια τώρα δεν έχετε κάνει απολύτως

τίποτα, είστε τζάµπα µεταρρυθµιστές, ψηφίζετε νόµους και διο-
ρίζετε µόνο τους κολλητούς και τους φίλους σας και θέλω και
θέλουµε και ο ελληνικός λαός ζητάει και απαιτεί συγκεκριµένα
στοιχεία. 

Είναι εµβληµατικό δε αυτό που κάνατε στο ΕΚΔΔΑ που δεν
βγάλατε προκήρυξη και κάνατε απευθείας την τοποθέτηση, εσείς
που λέγατε ότι θα κάνετε αξιοκρατική τοποθέτηση. 

Τέλος, είµαι συγκινηµένος, κύριε Βορίδη. Τα κατάφερε ο κ.
Μπίνης, µέσα από αυτόν τον τροµερό διαγωνισµό. Συγχαρητή-
ρια! Αν αυτό είναι το µοντέλο που πάτε για όλο το δηµόσιο, πραγ-
µατικά τι να πω; Αν καταλάβουν τι κάνετε στην Ευρώπη, θα υπάρ-
χει σοβαρό πρόβληµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κύριε Ζα-
χαριάδη, σας ευχαριστώ κατ’ αρχάς για την αναγνώριση της συ-
νέπειας. Όπως ξέρετε, για µένα η κοινοβουλευτική διαδικασία,
η Βουλή στο σύνολό της, οι Βουλευτές είναι εξαιρετικά σηµαντι-
κοί θεσµοί και ανάµεσα σε αυτούς, ο κοινοβουλευτικός έλεγχος
έχει ιδιαίτερη σηµασία. 

Ερχόµενος στην ερώτησή σας, η ερώτηση απευθύνεται πρω-
τίστως και κυρίως στο ΑΣΕΠ και δευτερευόντως στην Κυβέρ-
νηση. Θα εξηγήσω γιατί. Όπως ξέρετε, µε τη διαδικασία, η οποία
έχει προβλεφθεί στον νόµο, εκείνος ο οποίος προκηρύσσει τις
θέσεις είναι το ΑΣΕΠ. 

Άρα, επιτρέψτε µου, την κριτική πρέπει πάντα να την εντάσ-
σουµε µέσα σε ένα πλαίσιο σύγκρισης πεπραγµένων. Παραδείγ-
µατος χάριν, στη δική σας περίπτωση της διακυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ, να θυµίσω ότι στους διοικητικούς γραµµατείς την προκή-
ρυξη την συνέταξε ο Υπουργός και ο αρµόδιος γραµµατέας.
Αυτή τη στιγµή την προκήρυξη την συντάσσει το ΑΣΕΠ. Αυτό
είναι µία τεράστια µεταβολή. 

Λοιπόν, για να µην σας θυµίσω ότι επίσης, επειδή µιλάτε µεν
γι’ αυτά, αλλά, πραγµατικά, ανοίγετε θέµατα που δεν συµφέρουν
τον ΣΥΡΙΖΑ, στη δική σας την περίπτωση, στις προκηρύξεις των
θέσεων των διοικητικών γραµµατέων αναγκαστήκατε να ακυρώ-
σετε το ένα τρίτο των προκηρύξεων ως φωτογραφικές. Εδώ
ήµουν και θυµάµαι προκήρυξη -µπορεί να ήσασταν, κύριε Πρό-
εδρε, και εσείς, δεν ξέρω αν το θυµάστε- στην οποία αναφερόταν
συγκεκριµένη επαγγελµατική προϋπηρεσία και µάλιστα, ειδικώς
σε αυτή την προκήρυξη από όλες τις άλλες και χωρίς κανέναν
λόγο, προβλεπόταν ως προϋπόθεση να γνωρίζει κάποιος τη ρω-
σική γλώσσα. 

Αυτά, λοιπόν, γινόντουσαν επί των ηµερών σας. Γι’ αυτό και
λέω ότι εδώ πρέπει να προσέρχεστε µε σεµνότητα στην όποια
κριτική θέλετε να ασκήσετε γι’ αυτά τα πεπραγµένα. 

Τι σας είπα; Σας είπα ότι πράγµατι εφαρµόζεται πλήρως ο
νόµος. Τι προβλέπει ο νόµος; Ο νόµος προβλέπει ότι από την το-
ποθέτηση µιας διοικήσεως µετά από την εφαρµογή του συστή-
µατος αυτού -πότε είναι η εφαρµογή του συστήµατος αυτού;-,
τον Οκτώβριο του 2020, από εκείνη τη χρονική στιγµή και µετά,
εφαρµόζεται ο νόµος. Πώς εφαρµόζεται ο νόµος; Εφαρµόζεται
διότι εκκινεί η διαδικασία αυτή των προκηρύξεων. Και σας είπα,
λοιπόν, ότι ο νόµος εφαρµόζεται απολύτως. Και να σας πω ακρι-
βώς τα στοιχεία που µε ρωτάτε. 

Για ποια νοµικά πρόσωπα έχουν υπάρξει αυτήν τη στιγµή προ-
κηρύξεις, από την πλευρά του ΑΣΕΠ; Τονίζω ότι τώρα εδώ ρω-
τάτε του ΑΣΕΠ, γιατί η ευθύνη του δηµοσίου έγκειται µόνο στο
αίτηµα τού να ξεκινήσει προκήρυξη. Από τη στιγµή που έχει υπο-
βάλει το αίτηµα αυτό, εν συνεχεία ξεκινά η διαδικασία αυτή. 

Το ΑΣΕΠ, λοιπόν, έχει εκδώσει και αναρτήσει τέσσερις προ-
σκλήσεις εκδήλωσης ενδιαφέροντος. Έχει την πρόσκληση εν-
διαφέροντος για τον εκτελεστικό Πρόεδρο του ΕΟΠΥΥ. Αυτή η
διαδικασία βρίσκεται στο στάδιο της εξέτασης των δεκατεσσά-
ρων υποβληθεισών ενστάσεων κατά των πινάκων προεπιλογής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Έχω λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ναι.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Έχει εκ-
δώσει την πρόσκληση για την επιλογή του Προέδρου του διοικη-
τικού συµβουλίου γενικού διευθυντή του Αθηναϊκού Πρακτο-
ρείου Ειδήσεων. Αυτή η διαδικασία έχει ολοκληρωθεί µε την
ανάρτηση του πίνακα των τριών υποψηφίων και την αποστολή
αυτού στον εποπτεύοντα το πρακτορείο Υφυπουργό στον Πρω-
θυπουργό κ. Θεόδωρο Λιβάνιο.  

Έχει εκδώσει την πρόσκληση για την επιλογή του Προέδρου
του Ναυτικού Αποµαχικού Ταµείου. Η εν λόγω διαδικασία βρί-
σκεται στο στάδιο της υποβολής αιτήσεων συµµετοχής εκ µέ-
ρους των ενδιαφεροµένων µε προθεσµία υποβολής αιτήσεων και
δικαιολογητικών από 30-06-2021 έως 19-07-2021. Και έχει εκδώ-
σει και την πρόσκληση για την επιλογή του Προέδρου και Αντι-
προέδρου του ΟΠΕΚΕΠΕ. Για τη διαδικασία αυτή έχει οριστεί
προθεσµία υποβολής αιτήσεων και δικαιολογητικών το χρονικό
διάστηµα από 12-07-2021 έως 30-07-2021.

Εκτός από αυτό, έχουν περιέλθει στο ΑΣΕΠ αιτήµατα σαράντα
τεσσάρων φορέων για έκδοση σχετικής πρόσκλησης ενδιαφέ-
ροντος που αφορούν στην επιλογή εξήντα εννέα προσώπων ως
Προέδρων, Αντιπροέδρων, διοικητών, αναπληρωτών διοικητών,
υποδιοικητών, διευθυνόντων και εντεταλµένων. 

Επειδή µε ρωτήσατε και για το ΕΚΔΔΑ, αυτή η διαδικασία έχει
εκκινήσει και για το ΕΚΔΔΑ. Άρα, λοιπόν, η διαδικασία αυτή
εφαρµόζεται, είναι σε εξέλιξη. Θα πω τι κατά τη γνώµη µου είναι
αυτό το οποίο πρέπει να ξανασκεφτούµε, διότι πράγµατι εδώ
υπάρχουν ανοιχτά ζητήµατα σε σχέση µε αυτή τη διαδικασία,
αλλά αυτά στη δευτερολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Ζαχαριάδη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Κρατάµε και µερικά για τη

δευτερολογία, κύριε Βορίδη, για να µη µπορεί η Αντιπολίτευση
να σχολιάσει τις ωραίες ιδέες σας! Την επόµενη φορά που θα
είστε εσείς στην Αντιπολίτευση, θα σας το κάνω κι εγώ αυτό για
να δείτε τι ωραίο που είναι. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Είναι καλή
τακτική!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Ναι, συµφωνώ, έξυπνο! Δεν
µπορώ να πω, στον τακτικισµό είστε πρώτος! 

Κατά τον κ. Βορίδη, λοιπόν, δεν φταίει ο ίδιος ο κ. Βορίδης, ο
κ . Θεοδωρικάκος, δεν φταίει ο κ. Γεραπετρίτης και προφανώς
δεν φταίει ο κ. Μητσοτάκης. Ποιος φταίει; Το ΑΣΕΠ. Ήρθε εδώ,
µίλησε περίπου τέσσερα λεπτά και έκανε µία σύγκριση του τι
έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ µε το τι έκανε η Νέα Δηµοκρατία, όπως τα έβλε-
πε ο κ. Βορίδης. Ογδόντα γενικοί διευθυντές και εκατοντάδες δι-
ευθυντές επιλέχθηκαν µέσω ΑΣΕΠ από τον ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό το γνω-
ρίζουν όλοι στη δηµόσια διοίκηση. 

Αυτό το οποίο σας ρώτησα, κύριε Υπουργέ, είναι τι έλεγε η
Νέα Δηµοκρατία προεκλογικά γι’ αυτά τα θέµατα και τι κάνει µε-
τεκλογικά. Δεν σας ρώτησα τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ, τι έκανε το ΠΑ-
ΣΟΚ, τι έκανε η κυβέρνηση Σαµαρά, τι έκανε η κυβέρνηση Κα-
ραµανλή, τι έκανε η κυβέρνηση Σηµίτη. Δεν σας πήγα εκεί. Για
ασυνέπεια λόγων και έργων σάς κατηγορώ. Αν µου λέτε, λοιπόν,
ότι από εκατοντάδες οργανισµούς έχουν βγει τέσσερις προκη-
ρύξεις, καταλαβαίνετε ότι υπάρχει πάρα πολύ σοβαρό πρό-
βληµα, ακόµα κι αν στην καλύτερη περίπτωση ήµουν καλοπροαί-
ρετος.

Περιµένω, λοιπόν, να ακούσω και τη δευτερολογία σας και σας
ζητώ να εντάξετε και κάτι άλλο στην απάντησή σας, το οποίο δεν
είναι κοντά στο θέµα της ερώτησης, αλλά είναι απολύτως επί-
καιρο. Την τελευταία εβδοµάδα έχω καταλάβει ότι στην προερ-
χόµενη από τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό πτέρυγα της Νέας
Δηµοκρατίας έχει ανατεθεί το πολιτικό καθήκον να εκφοβίσει, να
τροµοκρατήσει και να τιµωρήσει ένα τµήµα της ελληνικής κοινω-
νίας το οποίο ανήκει σε έναν χώρο µε τον οποίο εγώ διαφωνώ,
αυτούς οι οποίοι δεν έχουν αποφασίσει αν θέλουν ή δεν θέλουν
να εµβολιαστούν και το ψάχνουν. Έχουν τις αµφιβολίες τους και
τα ερωτηµατικά τους. Και αντί να προσπαθήσουµε να πείσουµε
αυτούς τους ανθρώπους, να τους αγκαλιάσουµε, να τους εξη-
γήσουµε, να έρθουµε κοντά τους και να τους πούµε ότι αυτή τη
στιγµή ο πιο αποτελεσµατικός τρόπος διαχείρισης της πανδη-
µίας είναι το εµβόλιο, ότι πρέπει να εµβολιαστούν για να προστα-
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τεύσουν την οικογένειά τους και τους φίλους τους, αρχίζουµε
και τους τροµοκρατούµε και τους λέµε «θα σε απολύσω», «θα σε
θέσω σε αργία», «θα σου κάνω το ένα, το άλλο». Γιατί έχετε τέ-
τοια εκδικητικότητα, τέτοιο µένος και τέτοια µανία µε την κοινω-
νία; Δεν καταλαβαίνετε ότι αυτές οι παιδαγωγικές και επεξηγη-
µατικές µέθοδοι της δεκαετίας του ’50 και του ’60 έχουν αποτύ-
χει; Δεν παρακολουθείτε, κύριε Βορίδη, τη συζήτηση σε όλο τον
υπόλοιπο κόσµο και τον προβληµατισµό που µπαίνει; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πώς µπαίνετε µε τόση ελαφρότητα και µε τόσο τσαµπουκά σε
τόσο ευαίσθητα ζητήµατα; Δεν καταλαβαίνετε ότι αντί να τους
τραβήξουµε µαζί µας, µε την πλευρά των εµβολιαζόµενων, µε
την πλευρά τη δική µας που υποστηρίζουµε τις αξίες της επιστή-
µης, του ορθού λόγου και της τεκµηρίωσης, ελλοχεύει ο πραγ-
µατικός κίνδυνος να τους σπρώξουµε απέναντι, σ’ αυτό το οποίο
είδαµε και ήταν επικίνδυνο προχθές στην πλατεία; 

Προτείνω, λοιπόν, να αποσύρετε αυτόν τον διχαστικό, τιµωρη-
τικό, τροµοκρατικό και φοβιστικό λόγο, διότι σας λέω καλοπρο-
αίρετα ότι θα παράξει τα ακριβώς αντίθετα αποτελέσµατα από
αυτά τα οποία διακηρυκτικά θέλετε να υπηρετήσετε. Θα πρέπει
να κάνουµε καµπάνια, να κάνουµε ενηµέρωση, να πάµε µαζί να
δείξουµε στον κόσµο τι τραβάει από συνθήκες υγείας κάποιος ο
οποίος έχει νοσήσει από COVID, όπως ότι δεν µπορεί να σηκωθεί
από το κρεβάτι να πάει µέχρι την τουαλέτα, δεν µπορεί να ανέβει
δύο σκαλιά και ότι είναι ολοµόναχος. Όλα αυτά τα πράγµατα θα
πρέπει να προβληθούν. Δεν υπάρχουν µόνο τα media στη χώρα
για να λένε πόσο αποτελεσµατικός και επιτελικός Υπουργός
είστε εσείς και πόσο «Μωυσής» είναι ο κ. Μητσοτάκης! Θα πρέ-
πει να εξηγήσουµε σ’ αυτόν τον κόσµο και να τον πάρουµε µαζί
µας και όχι να τον δείχνουµε. 

Εάν έχετε κάποιο φετίχ µε τις απολύσεις, όχι εσείς προσωπικά,
µπορεί ο Πρωθυπουργός από τότε που ήταν Υπουργός Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης, να ξέρετε ότι θα ξεσπάσει πάνω στην κοι-
νωνία και πάνω στην πανδηµία.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε Ζαχαριάδη. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Θα προ-

σπαθήσω να κλείσω το κύριο θέµα το οποίο µας έφερε σήµερα
εδώ και να πω και µισή κουβέντα γι’ αυτό που εκτός θέµατος
θέτει ο κ. Ζαχαριάδης.

Για να κλείσουµε, λοιπόν, το θέµα, θα πρέπει απλώς να συν-
δέσουµε λίγο την κατάσταση µε τα προηγούµενα. Τα προηγού-
µενα ήταν ότι στην πραγµατικότητα υπήρχε µία εµπειρία από την
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. Άλλωστε, γι’ αυτό το έθεσα. Διότι η νοµο-
θεσία, αλλά και οι προεκλογικές µας δεσµεύσεις έχουν µία δια-
λεκτική. Δεν νοµοθετεί κάποιος στο κενό. Νοµοθετεί µε βάση την
εµπειρία τού τι έχει συµβεί. 

Είχατε φέρει, λοιπόν, έναν νόµο ο οποίος προέβλεπε αυτά που
προέβλεπε και κατέληξε στο να εκδίδονται φωτογραφικές προ-
κηρύξεις οι οποίες ακυρώνονταν σωρηδόν. Άρα, λοιπόν, ήµα-
σταν µπροστά σε αυτή την κατάσταση των φωτογραφικών προ-
κηρύξεων, την οποία θυµίζω και πάλι ότι τότε ως Κυβέρνηση την
είχατε διακηρύξει ως σπουδαίο βήµα αποπολιτικοποίησης και
αποκοµµατικοποίησης της διοικήσεως, για να καταλήγουµε να
φωτογραφίζουµε το ποιος µιλάει ρώσικα για να πάρει τη θέση
και να ακυρώνεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση το ένα τρίτο των
θέσεων. Μάλιστα, νοµίζω ότι θα οδηγούσε σε ακυρώσεις ακόµα
περισσότερων θέσεων εάν ήξεραν τα βιογραφικά, τα οποία ου-
σιαστικά είχαν ήδη φωτογραφηθεί στην προκήρυξη. 

Φύγαµε, λοιπόν, από αυτό και πράγµατι τον Οκτώβριο του
2020 νοµοθετήσαµε ένα καινούργιο σύστηµα. Αυτό το καινούρ-
γιο σύστηµα µου λέτε δεν έχει εφαρµοστεί. Εγώ σας λέω ότι
εφαρµόζεται. Μου λέτε «ξέρεις, δεν φταις εσύ, αλλά υπάρχει
θέµα στο ΑΣΕΠ». Δεν σας είπα αυτό. Σας είπα ότι το ΑΣΕΠ κάνει
ό,τι µπορεί. Όµως, εδώ ερχόµαστε στην παρατήρησή µου. Αυτή
η διαδικασία προβλέπει ότι θα τηρηθεί για χιλιάδες οργανισµούς
δηµοσίου ανεξαρτήτως µεγέθους. 

Εδώ, λοιπόν, γεννιέται ένα ερώτηµα και µία σκέψη. Μπορεί να

ανταπεξέλθει το ΑΣΕΠ σ’ αυτό το διοικητικό βάρος; Διότι εδώ για
µία θέση -δεν είναι έτσι απλό- υποβάλλονται πολλές υποψηφιό-
τητες. Η διαδικασία είναι βαριά. Άρα, λοιπόν, αυτό απαιτεί πάρα
πολλά πράγµατα. 

Κατά τη γνώµη µου -και εδώ πρέπει να ανοίξει µία συζήτηση,
κάτι που λέω ευθέως- θα πρέπει να βρεθεί ένας τρόπος, ώστε η
διαδικασία να επιταχυνθεί και να γίνει αποτελεσµατική, προκει-
µένου να φτάσουµε στο ζητούµενο. Όταν, όµως, καθώς θα λή-
γουν οι θητείες θα αρχίσουν να έρχονται χιλιάδες αιτήσεις γι’
αυτήν τη διαδικασία, το ΑΣΕΠ δεν έχει αυτή τη στιγµή την υπο-
δοµή για να ανταπεξέλθει σε αυτό, αλλά ούτε και µπορούµε να
υπερπολλαπλασιάσουµε τη δοµή του ΑΣΕΠ, να κάνουµε γιγαντι-
αία τη δοµή του ΑΣΕΠ. Άρα, λοιπόν, αυτό είναι που πρέπει να
οδηγεί σε µία σκέψη ως προς τα µείζονα. Σας λέω, λοιπόν, τον
προβληµατισµό µου για το διοικητικό βάρος. Όµως, σε ό,τι
αφορά στη διαδικασία, η διαδικασία έχει εκκινήσει.

Τώρα ως προς τα άλλα που µου είπατε, ακούστε κάτι, κύριε
Ζαχαριάδη. Το κόµµα σας πρέπει να κάνει µία απλή τοποθέτηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, έχω λίγο χρόνο; Παρ’ ότι είναι εκτός θέµατος,
το αφήνω στην κρίση σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Βορίδη, έχω
πει κι άλλη φορά ότι σύµφωνα µε το άρθρο 129, οι επίκαιρες
ερωτήσεις πρέπει να είναι συγκεκριµένες και οι απαντήσεις να
αφορούν µόνο στο θέµα. Αυτό δεν αφορά τώρα τον κ. Ζαχαριάδη
ούτε και εσάς. Όµως, όλοι εδώ επεκτείνετε το θέµα σε άλλα ερω-
τήµατα και γίνεται µια γενικότερη συζήτηση, µε αποτέλεσµα να
καθυστερούµε. 

Συνεχίστε, σας παρακαλώ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Αν έχετε αδυναµία, κύριε Βο-

ρίδη, δεν έχω πρόβληµα. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Αδυναµία

δεν έχω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν γίνεται, όµως,

αυτό, γιατί χάνουµε χρόνο και υπάρχει κι άλλη επιτροπή να συ-
νεδριάσει. Ο κ. Τσακλόγλου, επίσης, έχει άλλη δουλειά στο Υ-
πουργείο και πρέπει να φύγει. Δεν γίνεται αυτή η δουλειά!

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Σε αντί-
θεση µε εσάς, έχω σεβασµό στον θεσµό της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας και ζητώ την άδεια του Προέδρου για να µου επιτρέ-
ψει να σας απαντήσω, διότι η ερώτηση είναι εκτός θέµατος. Άρα,
χωρίς την άδειά του, δεν µπορώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτή η παρατή-
ρηση δεν αφορά στον κ. Ζαχαριάδη ούτε εσάς που απαντάτε,
κύριε Υπουργέ. Είναι γενικότερη παρατήρηση. Όπως έχω πει και
στη Διάσκεψη των Προέδρων, δεν γίνεται αυτό το πράγµα. Όπως
λέει το σχετικό άρθρο, οι ερωτήσεις πρέπει να έχουν το πολύ
δύο ερωτήµατα συγκεκριµένα, σαφή και ορισµένα, για να µπορεί
να απαντάει ο Υπουργός. Εδώ δεν γίνεται γι’ αυτή την υπόθεση,
αλλά γενικότερα. 

Για παράδειγµα, ο κ. Τσακλόγλου τώρα έχει πολύ σπουδαία
δουλειά στο Υπουργείο και κάθεται υποµονετικά και περιµένει
µισή ώρα, ενώ θα έπρεπε να έχουµε τελειώσει σε ένα τέταρτο. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Απαντώ,

λοιπόν, πολύ γρήγορα γι’ αυτό το θέµα. 
Κύριε Ζαχαριάδη, ακούστε, γιατί όλα πρέπει να έχουν αρχή,

µέση, τέλος και λογική και κυρίως οι σκέψεις σας, παρ’ ότι ξέρω
ότι στον ΣΥΡΙΖΑ έχετε µεγάλη δυσκολία µε αυτό. 

Πρέπει να το προσπαθήσετε, όµως. Είστε υπέρ της υποχρεω-
τικότητας του εµβολιασµού ορισµένων επαγγελµατικών οµάδων;
Ναι ή όχι. Από εκεί ξεκινούν όλα. Έχετε πει «ναι». Εφόσον έχετε
πει «ναι» εν συνεχεία έρχεται το δεύτερο ερώτηµα: Εφόσον θα
θεσπίσουµε την υποχρεωτικότητα, που σηµαίνει ότι θα βάλουµε
ένα νοµικό κανόνα, υπάρχει κύρωση γι’ αυτόν που δεν τηρεί τη
νοµική υποχρέωσή του;

Είναι απλά τα πράγµατα, κύριε Ζαχαριάδη. Υποχρεωτικότητα
χωρίς κύρωση δεν έχει νόηµα. Επί της κυρώσεως, αν έχετε από-
ψεις, να τις ακούσουµε. Ποια, όµως, θα είναι η κύρωση;

Έχουµε µιλήσει για τους υγειονοµικούς και είναι προφανές το
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νόηµα του υποχρεωτικού εµβολιασµού στους υγειονοµικούς.
Χειρίζονται ασθενείς. Δεν είναι δυνατόν να µην είναι εµβολιασµέ-
νοι. Δεν είναι δυνατόν ένας µη εµβολιασµένος να µπαίνει σε µία
ΜΕΘ για να χειριστεί έναν ασθενή, να παρέχει υπηρεσίες υγείας
σε έναν ασθενή, ο οποίος βρίσκεται σε αυτήν την ευπαθή κατά-
σταση. 

Άρα, εφόσον συµφωνούµε σ’ αυτό -εµείς µιλάµε για τους υγει-
ονοµικούς και γι’ αυτούς που φροντίζουν ηλικιωµένους ανθρώ-
πους- πρέπει να µου πείτε εν συνεχεία, αυτός που παρά τη
νοµική υποχρέωση δεν πρόκειται να συµµορφωθεί έχει κύρωση
ή δεν έχει; 

Εµείς, λοιπόν, είπαµε ότι η κύρωση κατ’ αρχάς είναι η ανα-
στολή. Τι ακριβώς σηµαίνει αναστολή εργασίας, τι σηµαίνει ότι
δεν θα του καταβάλλεται µισθός, τι σηµαίνει ότι βρίσκεται σε πα-
ραβίαση των νοµικών υποχρεώσεων και άρα της εργασιακής του
σχέσης, όλο αυτό θα εξειδικευτεί νοµικά. Όµως τώρα καταλα-
βαίνω την πολιτική δυσκολία που έχετε. Είδατε ότι µαζεύτηκαν
απ’ έξω κάτι αντιεµβολιαστές, πρέπει να απευθυνθείτε ως Αντι-
πολίτευση σε αυτό το εκλογικό σώµα -µικρό, όσο είναι, αλλά θέ-
λετε να απευθυνθείτε- και προσπαθείτε να πατήσετε τώρα σε
δύο βάρκες. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Εσάς στηρίζουν, κύριε Βο-
ρίδη. Δικοί σας φίλοι είναι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είδατε πόσο ξε-
στρατίσαµε από το θέµα;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Δεν ξέρω
αν είναι φίλοι ή εχθροί. Ξέρω ότι απέναντι σε αυτό, κύριε Ζαχα-
ριάδη, εγώ και η Κυβέρνηση έχουµε µια καθαρή θέση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Εµείς δεν έχουµε;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Θέλετε να

πάρετε και εσείς µια καθαρή θέση για να το λήξουµε και να στα-
µατήσετε να ψαρεύετε στα θολά νερά; Περιµένουµε την καθαρή
σας θέση στα ζητήµατα αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα πιάσουµε τώ-
ρα να αναλύουµε εδώ τους λευκούς κανόνες δικαίου. Αναγκάζε-
ται να απαντήσει και ο Υπουργός. Εµµέσως, πλην σαφώς, µας
είπε τι είναι οι «λευκοί κανόνες δικαίου».

Ευχαριστώ πάρα πολύ και τους δύο σας.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της πρώτης µε αριθµό 6122/20-

4-2021 ερώτηση του κύκλου αναφορών - ερωτήσεων του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλη Κεγκέρογ-
λου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων µε
θέµα: «Να ανανεωθεί η σύµβαση µε τον Δήµο Φαιστού και να συ-
νεχίσει τη λειτουργία του το Γραφείο Ανταπόκρισης του ΟΑΕΔ
στο κτήριο του δηµαρχείου στις Μοίρες». 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Υπο-
θέσεων κ. Παναγιώτης Τσακλόγλου.

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το κοινοβουλευ-

τικό έργο και ιδιαίτερα ο κοινοβουλευτικός έλεγχος είναι πάρα
πολύ σοβαρός θεσµός και συµβάλλει στο να υπάρχει καλύτερη
διακυβέρνηση σε αυτόν τον τόπο. Εποµένως, εξίσου σπουδαία
δουλειά είναι αυτό που κάνουµε εδώ µε τη δουλειά που θα πάει
να κάνει στη συνέχεια ο Υπουργός στο Υπουργείο του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σε αυτό είµαστε
σύµφωνοι.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Έχουµε ένα θέµα στη σηµερινή
επίκαιρη που άπτεται του ευρύτερου που αφορά την εξυπηρέ-
τηση των πολιτών όπως αυτή εννοείται ως υποχρέωση του δη-
µοσίου. 

Τα Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών έχουν ανοίξει τον δρόµο και
οι ολοκληρωµένες υπηρεσίες από αυτά µπορούν, σε συνδυασµό
µε την εξέλιξη της τεχνολογίας και την αξιοποίηση των πόρων του
Ταµείου Ανάκαµψης, να δώσουν ένα πολύ καλύτερο αποτέλεσµα
στη σύγχρονη εποχή. Πλην, όµως, υπάρχουν υπηρεσίες που
απευθύνονται σε πολίτες που δεν έχουν πρόσβαση στην ψηφιακή
τεχνολογία, σε πολίτες που είναι σε αποµακρυσµένες περιοχές
και η εξυπηρέτηση που γίνεται σήµερα µέσα από διάφορες υπη-
ρεσίες και θεσµούς δεν µπορεί να διακόπτεται απότοµα πριν καν
ολοκληρωθούν αυτές οι πολιτικές που έχουν να κάνουν µε το Τα-
µείο Ανάκαµψης και την εξυπηρέτηση του πολίτη.

Συγκεκριµενοποιώ. Το θεσµικό πλαίσιο του ΟΑΕΔ επιτρέπει τη
σύναψη προγραµµατικής σύµβασης µε δήµους ιδιαίτερα αποµα-
κρυσµένων περιοχών και νησιών, προκειµένου να εξυπηρετούν-
ται οι πολίτες. Ο Δήµος Φαιστού ήταν ένας από τους δήµους που
από πολλά χρόνια είχε συνάψει προγραµµατική σύµβαση µε τον
ΟΑΕΔ, ώστε για την εξυπηρέτηση των ανέργων, αλλά και των δι-
καιούχων υπηρεσιών ΟΑΕΔ και ανθρώπων που ήθελαν οποιαδή-
ποτε ενηµέρωση, να γίνονται µέσω του ανταποκριτή στο Δήµο
Φαιστού όλες οι απαραίτητες ενέργειες. Έτσι εξυπηρετούνταν
απόλυτα, χωρίς να υπάρχει κανένα πρόβληµα. Σηµειώνω ότι η
λειτουργία του ανταποκριτή στον δήµο, µε βάση την προγραµ-
µατική σύµβαση και τον νόµο που το προβλέπει, δεν επιβαρύνει
τον ΟΑΕΔ σε τίποτα. 

Εδώ έχουµε, λοιπόν, µια περίπτωση που ο δήµος διαθέτει
υπάλληλο, διαθέτει υποδοµή, διαθέτει και τη στέγη, λειτούργησε
επιτυχώς τόσα χρόνια, ζητάει την ανανέωση της σύµβασης, αλλά
την αρνείται η διοίκηση του ΟΑΕΔ αναιτίως. Το µόνο αιτιολογικό
στην απάντηση που µου ήρθε µόλις χτες είναι ότι «ξέρετε, ο προ-
ϊστάµενος του ΚΠΑ2 δεν έκρινε σκόπιµη τη λειτουργία του γρα-
φείου». Δεν επικαλείται την τεκµηρίωση, αλλά το «όχι». 

Θεωρώ ότι πρέπει η πολιτική ηγεσία να επαναφέρει το θέµα
στον ΟΑΕΔ, να επανεξεταστεί και να συναφθεί η σύµβαση µέχρις
ότου καταστεί δυνατόν να εξυπηρετούνται οι πολίτες µε έναν
διαφορετικό τρόπο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-

στώ, κύριε Κεγκέρογλου.
Κύριε Τσακλόγλου, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευ-
χαριστώ επίσης και τον κ. Κεγκέρογλου.

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να συµφωνήσω µε τον κ. Κεγκέρογλου
ως προς τη σηµασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου την οποία
νοµίζω ότι ουδόλως αµφισβήτησε το Προεδρείο. 

Θα ήθελα να διευκρινίσω ότι η συγκεκριµένη ερώτηση κατα-
τέθηκε γραπτώς, όπως και δύο παρόµοιες ερωτήσεις, µία από
το ΚΚΕ από την κ. Κοµνηνάκα, την κ. Μανωλάκου και τον κ. Συν-
τυχάκη και µία από τον ΣΥΡΙΖΑ από τον κ. Μαµουλάκη. Παρ’ ότι
και οι τρεις ερωτήσεις κατατέθηκαν περίπου στο ίδιο χρονικό
διάστηµα, οι δύο άλλες απαντήθηκαν και υπεγράφησαν ψηφιακά
από τον Υπουργό Εργασίας στις 17 Μαΐου, ενώ η δική σας εκ πα-
ραδροµής υπεγράφη µόλις τη Δευτέρα 12 Ιουλίου και απ’ ό,τι
βλέπω έχει αναρτηθεί ήδη στην ιστοσελίδα της Βουλής. Οπότε
κατ’ αρχάς µια συγγνώµη για την ταλαιπωρία.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία της ερώτησής σας. Όπως αναφέ-
ρετε και στην ερώτησή σας πράγµατι βάσει προγραµµατικών
συµβάσεων µέχρι τις 31-12-2020 λειτουργούσε Γραφείο Ανταπο-
κριτή του ΟΑΕΔ στις Μοίρες προκειµένου να καλυφθούν οι ανάγ-
κες εξυπηρέτησης των ασφαλισµένων της περιοχής λόγω της
χιλιοµετρικής απόστασης από τις υπηρεσίες του Κέντρου Προ-
ώθησης Απασχόλησης Ηρακλείου. 

Ο Δήµος Φαιστού µε σχετική απόφαση του δηµοτικού συµβου-
λίου γνωστοποίησε στην αρµόδια Περιφερειακή Διεύθυνση Κρή-
της το αίτηµά του να ανανεωθεί η προγραµµατική σύµβαση µε
τον ΟΑΕΔ για τη λειτουργία Γραφείου Ανταποκριτή στη Δηµοτική
Ενότητα Μοιρών και για το έτος 2021. 

Η αρµόδια περιφερειακή διεύθυνση του ΟΑΕΔ γνωστοποίησε
µε έγγραφό της προς τη διοίκηση του οργανισµού ότι λόγω
εφαρµογής των νέων ηλεκτρονικών διαδικασιών εξυπηρέτησης
των ασφαλισµένων µέσω ηλεκτρονικών εφαρµογών στις οποίες
µπορούν να έχουν πρόσβαση οι ίδιοι οι άνεργοι δεν κρίνεται απα-
ραίτητη η συνέχιση λειτουργίας του Γραφείου Ανταποκριτή στη
Δηµοτική Ενότητα Μοιρών. Δεδοµένου όµως ότι η εξυπηρετού-
µενη περιοχή είναι κυρίως αγροτική και ενδεχοµένως σηµαντική
µερίδα των ασφαλισµένων να µην έχει µεγάλη εξοικείωση µε τα
ηλεκτρονικά µέσα προτάθηκε η σύναψη σύµβασης µε τον δήµο
για το πρώτο τρίµηνο του 2021 µε στόχο ο ανταποκριτής µέσα
σε αυτό το διάστηµα να ενηµερώσει τους ασφαλισµένους της
περιοχής προκειµένου η µετάβαση προς την ψηφιοποίηση των
υπηρεσιών να είναι όσο το δυνατόν πιο οµαλή για τον πληθυσµό
της περιοχής. Η εν λόγω ανανέωση πράγµατι έγινε και διήρκησε
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από την 1-1-2021 µέχρι τις 31-3-2021.
Κύριε Κεγκέρογλου, αντιλαµβάνοµαι το πνεύµα της ερώτησής

σας. Ωστόσο ελπίζω ότι αντιλαµβάνεστε και εσείς -και το υπο-
νοήσατε άλλωστε και στην τοποθέτησή σας- ότι η ψηφιοποίηση
των υπηρεσιών γίνεται προς όφελος των πολιτών και όχι σε
βάρος τους. Στόχος των ψηφιακών υπηρεσιών δεν είναι να απο-
κλείσουν τους πολίτες από τις υπηρεσίες, αλλά να διευκολύνουν
την πρόσβασή τους σε αυτές, απαλλάσσοντάς τους από γραφει-
οκρατικά εµπόδια και παθογένειες του παρελθόντος. Πάρτε για
παράδειγµα την τεράστια επιτυχία της χώρας µας στον σχεδια-
σµό και την εφαρµογή του εµβολιαστικού προγράµµατος. 

Όλα αυτά κατέστησαν δυνατά εξαιτίας της ψηφιακής τεχνο-
λογίας και των εργαλείων που αυτή µας παρέχει. Ο ΟΑΕΔ όλο
αυτό το κρίσιµο διάστηµα της πανδηµίας κατάφερε µε ευελιξία
και προσαρµοστικότητα να ανταποκριθεί στις νέες ανάγκες που
δηµιουργήθηκαν και να υλοποιήσει µε ταχύτητα έκτακτα µέτρα,
ενεργοποιώντας νέα προγράµµατα απασχόλησης και κατάρτι-
σης, αξιοποιώντας την τεχνολογία και εφαρµόζοντας καινοτόµες
πρακτικές. Κατάφερε µε αυτόν τον τρόπο να επιτελέσει το ρόλο
του ως ένας από τους κεντρικούς πυλώνες του κοινωνικού κρά-
τους και να ενδυναµώσει το δίχτυ κοινωνικής προστασίας. Μάλι-
στα, τους τελευταίους µήνες η ψηφιακή µετάβαση επιταχύνθηκε
θεαµατικά, εξασφαλίζοντας την απρόσκοπτη εξυπηρέτηση των
πολιτών και προστατεύοντας τη δηµόσια υγεία. Νέες υπηρεσίες,
όπως τα ψηφιακά ραντεβού µέσω της πλατφόρµας myOAEDlive
και η ηλεκτρονική δήλωση παρουσίας επιδοτούµενων ανέργων
προστέθηκαν στην ψηφιακή εργαλειοθήκη του οργανισµού που
διευρύνεται συνεχώς µε νέα εργαλεία και νέες δυνατότητες. 

Επειδή η συγκεκριµένη υπηρεσία που µόλις ανέφερα σχετίζε-
ται απολύτως µε την ερώτησή σας για την ανάγκη των πολιτών
να συνεχίσουν να εξυπηρετούνται, στην ψηφιακή πλατφόρµα του
myOAEDlive ο πολίτης µπορεί να κάνει κράτηση και να εξυπηρε-
τηθεί µε τηλεδιάσκεψη από εξειδικευµένο υπάλληλο του ΟΑΕΔ.
Ο ΟΑΕΔ σε συνεργασία µε τη Γενική Γραµµατεία Πληροφορια-
κών Συστηµάτων προχώρησε στην αξιοποίηση και ανάπτυξη του
συγκεκριµένου εργαλείου εξυπηρέτησης των ανέργων και επι-
χειρήσεων, εντάσσοντας αρχικά συµβουλευτικές υπηρεσίες και
µε προοπτική να προστεθούν και άλλες υπηρεσίες στο άµεσο
µέλλον. Η χρήση του myOAEDlive είναι ιδιαίτερα απλή, χωρίς να
απαιτούνται υψηλές ψηφιακές δεξιότητες.

Στο πρόγραµµα αυτό που βρίσκεται πάνω στην πλατφόρµα
του Gov.gr ο πολίτης µπορεί να ενηµερωθεί για τις παρεχόµενες
υπηρεσίες και χρησιµοποιώντας προσωπικούς κωδικούς TAXIS-
net να επιλέξει την υπηρεσία που τον ενδιαφέρει, την ηµεροµηνία
και την ώρα που επιθυµεί να εξυπηρετηθεί. Πέρα από τη διευκό-
λυνση στους πολίτες που δεν έχουν πρόσβαση στις κατά τόπους
υπηρεσίες, λόγω περιορισµών COVID-19 ή λόγω των χιλιοµετρι-
κών αποστάσεων το myOAEDlive φιλοδοξεί να καταστήσει προ-
σβάσιµες τις υπηρεσίες του σε πολίτες που είτε δεν γνωρίζουν
ελληνικά είτε ανήκουν σε ευπαθείς κοινωνικές οµάδες, δηλαδή
άτοµα µε αναπηρίες, απεξαρτηµένοι κ.λπ.. 

Σε αυτό το πλαίσιο και σε συνεργασία µε το Ίδρυµα Κωφών
ήδη παρέχεται η δυνατότητα διερµηνείας στην ελληνική νοηµα-
τική γλώσσα, ενώ σε συνεργασία µε το Ιόνιο Πανεπιστήµιο και
άλλους µη κρατικούς φορείς παρέχεται διερµηνεία και σε άλλες
γλώσσες. Με άλλα λόγια, ψηφιοποίηση δεν σηµαίνει αποκλει-
σµός και εµπόδια, αντίθετα, σηµαίνει ενσωµάτωση και διεύ-
ρυνση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Κεγκέρογλου

έχει τον λόγο για να δευτερολογήσει.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Με όλο τον σεβασµό, κύριε Πρό-

εδρε, µάλλον η απάντηση ήταν για άλλη ερώτηση. Εγώ ρώτησα
συγκεκριµένα πράγµατα και ήθελα συγκεκριµένη απάντηση.

Οι υπηρεσίες στους εξυπηρετούµενους από τον ανταποκριτή
του ΟΑΕΔ που χωρίς κόστος για τον ΟΑΕΔ µέσω του δήµου πα-
ρέχονται, αφορούν µια περιοχή που είναι εξήντα χιλιόµετρα µα-
κριά από την πιο κοντινή υπηρεσία του ΟΑΕΔ και βέβαια αφο-
ρούν ανθρώπους υποχρεωτικής εκπαίδευσης, ανθρώπους εργά-
τες, µετανάστες που έχουν νόµιµη σχέση µε τον ΟΑΕΔ, γιατί ερ-
γάζονται στις θερµοκηπιακές καλλιέργειες της περιοχής και

βεβαίως, κόσµος ο οποίος στα συστήµατα τα οποία ανέφερε ο
κύριος Υπουργός δεν µπορούν να έχουν πρόσβαση.

Οδηγεί, δηλαδή, αυτούς τους ανθρώπους µε το κλείσιµο του
γραφείου του ΟΑΕΔ στον δήµο, στο να απευθυνθούν σε ιδιώτες
και αυτό προφανώς τις περισσότερες φορές δεν γίνεται χωρίς
αντίτιµο. Νοµίζω ότι είναι πασιφανές ότι πρόκειται εδώ για ένα
τεράστιο ολίσθηµα του ΟΑΕΔ, ο οποίος χωρίς ευρώ µπορεί να
εξυπηρετεί τους ανθρώπους που έχουν σχέση µε αυτόν και δεν
το θέλει. Εξήγηση δεν δίνεται! 

Πάµε τώρα σε αυτά που είπατε για την ψηφιακή µετάβαση. Η
ψηφιακή µετάβαση, σύµφωνα µε το Ταµείο Ανάκαµψης θα ολο-
κληρωθεί ή θα έχει κάνει ένα σοβαρό βήµα µετά από τέσσερα
χρόνια. Τα 69,4 εκατοµµύρια ευρώ από αυτά που ανακοινώθηκαν
χθες αφορούν τον στενό πυρήνα των δηµοσίων οργανισµών και
την εξυπηρέτηση των πολιτών από αυτούς. Και άλλα 100 εκατοµ-
µύρια για διάφορες υπηρεσίες.

Τι µας είπατε εσείς και τι λέει ο ΟΑΕΔ µε τη γραπτή απάντησή
του. Ότι µέσα σε τρεις µήνες -το πρώτο τρίµηνο, λέει, του 2021-
ενηµερώθηκαν οι πολίτες για τις ψηφιακές υπηρεσίες και την ψη-
φιακή µετάβαση, οπότε δεν υπάρχει ανάγκη πλέον να λειτουργεί
ο ανταποκριτής ή το γραφείο εξυπηρέτησης στις Μοίρες, στη
Φαιστό και στη Μεσαρά. Δεν υπάρχει ανάγκη! Αφού ενηµερώθη-
καν µέσα σε τρεις µήνες; 

Αν, λοιπόν, ισχύει αυτό µπορείτε να µου πείτε γιατί να δώ-
σουµε 160 εκατοµµύρια στο να ολοκληρωθούν αυτές οι υπηρε-
σίες; Γιατί να τα δώσουµε; Θεωρείτε ότι είναι τζάµπα λεφτά που
πάνε σε κάτι το οποίο δεν χρειάζεται; Αντίθετα, εγώ υποστηρίζω
ότι η µετάβαση στην ψηφιακή εποχή έχει δρόµο ακόµη, έχει γίνει
το πρώτο ουσιαστικό βήµα, αλλά δεν πρέπει να υπάρχει κενό
ανάµεσα στο σηµερινό σύστηµα και το αυριανό, και ιδιαίτερα για
ανθρώπους οι οποίοι έχουν ή βιώνουν το ψηφιακό χάσµα. Πώς
να το κάνουµε δηλαδή; Υπάρχει και αυτή η κατηγορία των αν-
θρώπων. Τι τους λέτε; Πηγαίνετε στον λογιστή, πηγαίνετε σε
έναν ιδιώτη, παρακαλέστε έναν άλλον για να κάνει αυτή την υπη-
ρεσία την οποία έχουν ανάγκη. Ενώ την κάνει δωρεάν για τον
ΟΑΕΔ ο δήµος, µέσω της προγραµµατικής σύµβασης. 

Γιατί κολλάτε σε ένα ενηµερωτικό που σας στέλνει η διοίκηση
του ΟΑΕΔ για να δικαιολογήσει την ατεκµηρίωτη απόφασή του
και δεν λέτε κάτι διαφορετικό, να δούµε µήπως µπορεί να την
επανεξετάσει και να συνεχίσουν να παρέχονται οι υπηρεσίες
αφού ο δήµος διατίθεται; Γιατί, δηλαδή, τέτοια δυστοκία; Δεν το
καταλαβαίνω. Είναι κάτι ανεξήγητο, κύριε Υπουργέ, το να δέχε-
στε αυτό το έγγραφο που σας στέλνει ο ΟΑΕΔ. Πράγµατι να
πούµε ότι δεν χρειάζεται ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, ότι θα πη-
γαίνουµε απευθείας στους οργανισµούς, θα µας στέλνουν ένα
έγγραφο για να µας απαντάνε και έληξε. Όχι, δεν είναι έτσι. Ο
κοινοβουλευτικός έλεγχος λέει ότι ο Υπουργός εξετάζει ευρύ-
τερα το θέµα που εξετάζουν υπηρεσιακά οι άνθρωποι που απαν-
τούν µε αυτόν τον τρόπο. Αυτό νοµίζω ότι πρέπει να κάνουµε.
Έχω αλλάξει πάρα πολλές φορές άποψη από τη θέση την οποία
βρίσκεστε, όταν συνάδελφοι µού έθεταν το θέµα και πράγµατι
είχαν δίκιο. Γιατί δεν µπορεί ούτε ένας υπάλληλος ούτε µια υπη-
ρεσία στενά να εκφράζει γενικότερα µια πολιτική που έχει να
κάνει µε την εξυπηρέτηση των πολιτών. Είναι µείζον θέµα! Γι’
αυτό αναφέρθηκα στο ρόλο του κοινοβουλευτικού ελέγχου στην
αρχή και πιστεύω ότι πρέπει να το εξετάσετε, κύριε Υπουργέ. Δεν
θέλω να θεωρήσω δεδοµένη την απάντηση ότι έχει επιτευχθεί η
ψηφιακή µετάβαση. Έχουν πλέον όλοι οι πολίτες πρόσβαση στα
ψηφιακά, οπότε δεν χρειάζεται αυτό. Σας παρακαλώ πολύ, να
συνεννοηθείτε µε τον ΟΑΕΔ, ώστε να επανεξετάσετε αυτή την
απόφαση η οποία είναι ατεκµηρίωτη και αδικαιολόγητη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Κεγκέρογλου.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Κεγκέρογλου, αντίθετα από ό,τι αναφέρετε, η απάντησή

µου κατά την πρωτολογία µου ήταν πολύ συγκεκριµένη. Προφα-
νώς δεν σας κατηγορώ για λουδιτισµό, αλλά παρόµοιες ενστά-
σεις έχουµε ακούσει επανειληµµένα. Από την υποβολή ψηφιακά
των φορολογικών µας δηλώσεων µέχρι την ψηφιακή πλατφόρµα
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για τους εµβολιασµούς, πάντα τέτοιες ενστάσεις ακουγόντου-
σαν. Αν ακολουθούσαµε αυτή την πρακτική, ακόµα θα τις κατα-
θέταµε χειρόγραφα.

Το δεύτερο είναι ότι η ψηφιακή αναβάθµιση…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τι λέτε; Υπουργός Οικονοµικών

είστε; Για τον ΟΑΕΔ µιλάµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Μα τι λέτε τώρα; Μου λέτε τώρα για
ψηφιακή διαδικασία και σας απαντώ για ψηφιακές διαδικασίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Κεγκέρο-
γλου, σας παρακαλώ µη διακόπτετε. Αυτή είναι η απάντηση του
κυρίου Υπουργού.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν ρώτησα τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, ρώτησα τον Υπουργό Εργασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όλοι κρίνονται.
Θα κριθεί. Και όσοι µας ακούνε θα κρίνουν. Σας παρακαλώ. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, συνεχίστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Οµιλώ περί ψηφιακών διαδικασιών και
σε αυτές επιµένω. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Γιατί τα φορτώσατε στους λογι-
στές, για αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, δεν γί-
νεται διάλογος… 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων): Το έργο της ψηφιακής αναβάθµισης,
το οποίο αναφέρει και ο κ. Κεγκέρογλου, κανένας δεν είπε ότι γί-
νεται µε ένα κουµπί. Είναι µια διαδικασία η οποία είναι σταδιακή
και συνεχής και ένα από τα βήµατά της είναι αυτό. Και όπως θα
τεκµηριώσω σε λίγο, είναι πάρα πολύ σηµαντικό βήµα. 

Κάτι τελευταίο, κύριε Κεγκέρογλου. Προφανώς, αν συµφω-
νούσα µε αυτή την άποψη την οποία διατυπώσατε, δεν θα έδινα
αυτή την απάντηση την οποία δίνω αυτή τη στιγµή σήµερα. Δεν
παίρνω άκριτα ό,τι µου δίνει η υπηρεσία, το αξιολογώ και αντι-
στοίχως απαντώ. Και άλλωστε σε προηγούµενες ερωτήσεις δικές
σας είχατε δει αντίστοιχα δείγµατα γραφής.

Πάµε τώρα στη συγκεκριµένη απάντηση. Κατανοώ ότι οι αλ-
λαγές συχνά φοβίζουν και προβληµατίζουν πολλούς πολίτες.
Πράγµατι µπορεί για κάποιους από αυτούς να είναι δύσκολη η
µετάβαση στην ψηφιακή εποχή. Γι’ αυτό άλλωστε και τα βήµατα
αυτά γίνονται σταδιακά. Ας µην ξεχνάµε επίσης ότι οι κεντρικές
διοικητικές δοµές του ΟΑΕΔ παραµένουν ανοιχτές σε όλη την
επικράτεια και µπορούν να εξυπηρετήσουν ανά πάσα στιγµή µε
φυσική παρουσία τους πολίτες. Δεν γίνεται όµως έτσι να αλλάξει
η ελληνική δηµόσια διοίκηση. Τόσα χρόνια όλοι µας απαιτούµε
από το κράτος -και νοµίζω ότι ορθώς το απαιτούµε- να βρει τρό-
πους να παραγάγει υψηλού επιπέδου υπηρεσίες για τους πολί-
τες, να τους απαλλάξει από άσκοπες µετακινήσεις, να τους
γλιτώσει από την περιττή γραφειοκρατία, να µειώσει το κόστος
παραγωγής των δηµοσίων υπηρεσιών, χωρίς να υποβαθµίσει την
ποιότητά τους. 

Από την άποψη της χρήσης ηλεκτρονικών υπηρεσιών του δη-
µοσίου στη δηµόσια διοίκηση της χώρας µας τον τελευταίο ενά-
µιση χρόνο είχαµε κυριολεκτικά ένα τεράστιο άλµα προς τα
µπρος. Σύµφωνα µε επίσηµα στοιχεία του Κέντρου Διαλειτουρ-
γικότητας της Γενικής Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµά-
των Δηµόσιας Διοίκησης, µόνο το πρώτο εξάµηνο του 2021
πραγµατοποιήθηκαν εκατόν πενήντα εκατοµµύρια ηλεκτρονικές
συναλλαγές. Ο αριθµός αυτός είναι εντυπωσιακός, ειδικά αν σκε-
φτεί κανείς ότι ο αντίστοιχος αριθµός για ολόκληρο το 2018 ήταν
µόλις οκτώ εκατοµµύρια συναλλαγές.

Η χώρα µας πραγµατοποιεί όλους αυτούς τους µήνες, µέσα
σε τόσες αντιξοότητες, ένα ψηφιακό άλµα απαραίτητο όχι µόνο
για την εξυγίανση της δηµόσιας διοίκησης, αλλά και για τη συ-
νολικότερη λειτουργία της χώρας σε επίπεδο προσέλκυσης
επενδύσεων αλλά και επανεκκίνησης της οικονοµίας και προφα-
νώς θα συνεχίσουµε προς αυτή την κατεύθυνση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Προχωρούµε τώρα στην τρίτη µε αριθµό 939/11-7-2021 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα

Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη προς τον Υπουρ-
γό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Δεκαοχτάχρονη θύµα απα-
γωγής, βιασµών και µαστροπείας βιώνει παράνοµη µεταχείριση
από την Ελληνική Αστυνοµία και τη Διεύθυνση Εσωτερικών Υπο-
θέσεων».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Ελευ-
θέριος Οικονόµου. 

Τώρα δεν κάνουµε κριτική, αλλά και εδώ το περιεχόµενο της
ερώτησης είναι καθαρά απόρρητο και αφορά τις ανακριτικές
αρχές. 

Ορίστε, κύριε Αρσένη, έχετε τον λόγο. 
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Όχι, δεν αφορά τις ανακριτικές αρχές. Θα είµαι πολύ σαφής ως
προς αυτό. Αφορά εντελώς τις διαδικασίες που ακολουθήθηκαν
στα τµήµατα, στο Αστυνοµικό Τµήµα Ηλιούπολης και στη Διεύ-
θυνση Εσωτερικών Υποθέσεων. 

Θα αναφέρω ακριβώς τα λεγόµενα της δικηγόρου, της συνη-
γόρου της δεκαοχτάχρονης. Λέει ότι η κοπέλα κάθεται στο
Τµήµα µε τον επίσης συνήγορο, τον κ. Γιάννη Μυκονιάτη. Μιλάµε
για το Τµήµα Ηλιουπόλεως, όπου ξεκίνησε η ιστορία. Και κάθεται
από τις 13.00’ µέχρι τις 18.00’ η ώρα χωρίς να λάβει κανένας κα-
τάθεση. Απλά κάθονται. «Στις 18.00’ ξαφνικά βάζουν το κορίτσι
σε ένα περιπολικό και το πηγαίνουν στη Διεύθυνση Εσωτερικών
Υποθέσεων. Καταφθάνω και εγώ θεωρώντας ότι µπορούµε να
µπούµε µέσα για να δούµε το παιδί». Και διευκρινίζει τη διαδικα-
σία, ότι αποκλειστικά όταν δίνει κατάθεση η ενάγουσα είναι µόνη
της, ενώ σε οποιαδήποτε άλλη στιγµή είναι πάντα µε τον ή την
συνήγορό της. «Το κορίτσι από τις 18.00’ η ώρα που µπαίνει στο
Εσωτερικών Υποθέσεων εξαφανίζεται για µας» λέει η συνήγορος
«µέχρι τη 1.00’ το βράδυ. Μας απαγορεύεται να µπούµε, µας
απαγορεύεται να τη δούµε». Οι απαντήσεις είναι ότι η υπηρεσία
είναι έµπειρη, ξέρει εν ολίγοις, δεν χρειάζονται όλα αυτά τα συν-
ταγµατικά δικαιώµατα για τους συνηγόρους. 

Η κ. Λεγάκη, η συνήγορος, παραθέτει ακόµη ένα χαρακτηρι-
στικό παράδειγµα. Όταν απαιτεί και λέει στον αστυνοµικό ότι
πρέπει να δει την πελάτισσά της λέγοντας ότι είναι πολιτικώς
ενάγουσα και πρέπει να ασκήσει τα δικαιώµατά της, τότε ο αστυ-
νοµικός απαντά στη δικηγόρο «δεν µας είπε ότι δηλώνει παρά-
σταση πολιτικής αγωγής». «Πώς να σας πει το θύµα του
trafficking από τα έντεκά της, η δεκαοχτάχρονη, όταν έχετε απα-
γορεύσει να έχει και συνήγορο µαζί της;» απαντά η δικηγόρος.
Κι όταν του είπε ότι πρέπει να πάει στο νοσοκοµείο επειδή είναι
χτυπηµένη, ο αστυνοµικός αποκρίθηκε «δεν µας είπε ότι θέλει
νοσοκοµείο».

Σε άλλο σηµείο η συνήγορος αποκαλύπτει ότι περί ώρας 0.45’
το βράδυ τηλεφωνεί για χιλιοστή φορά και λέει ότι «αυτό το παιδί
καταθέτει επί δωδεκάωρο στην αστυνοµία, είναι θύµα ξυλοδαρ-
µού, πίεσης για να πάρει ναρκωτικά και έκδοσης µε το ζόρι κι
εσείς το εξετάζετε επί δωδεκάωρο. Αυτό είναι βασανιστήριο».
Και όταν πρότεινε στους αστυνοµικούς να µεταβεί η κοπέλα στο
νοσοκοµείο και οι αρµόδιοι να της πάρουν κατάθεση εκεί πέρα,
εφόσον το επιτρέπουν οι γιατροί, η απάντηση ήταν ότι η κατά-
θεση έχει τελειώσει. Ζητάει να έχει πρόσβαση. Της λένε «σε
πέντε λεπτά θα έχετε πρόσβαση». Στο πεντάλεπτο αυτό τη βά-
ζουν σε ένα αυτοκίνητο και την εξαφανίζουν την κοπέλα, για να
µάθουµε µετά ότι φτάνει στο Νοσοκοµείο «Γεννηµατάς» όπου
για άλλες έξι ώρες γίνονται εξετάσεις από γιατρούς πλέον, συ-
νοδεία των αστυνοµικών, ακόµα και όταν χρειάζεται να βγάλει τα
ρούχα της, αυτό γίνεται συνοδεία των αστυνοµικών, ακόµα και
όταν καταθέτει στους γιατρούς τα περιστατικά, γίνεται συνοδεία
αστυνοµικών. Κι όταν ερωτάται από τους γιατρούς -και υπάρχει
επώνυµη καταγγελία της γιατρού που την εξέτασε, της Αργυρής
Ερωτοκρίτου στο Νοσοκοµείο «Γεννηµατάς»- της λένε οι αστυ-
νοµικοί ότι είναι υπό κράτηση και γι’ αυτό πρέπει να είναι µαζί
της. 

Επειδή όλα αυτά είναι αδιανόητα και υπάρχει σκιά βαριά πάνω
σας και πάνω στην Κυβέρνηση ότι προσπαθήσατε να συγκαλύ-
ψετε αυτή την υπόθεση και µόνο όταν έλαβε το φως δηµοσιότη-
τας δεν µπορέσατε να τη συγκαλύψετε και αρχίσατε να κινείστε,
θέλουµε πραγµατικά να µας πείτε τη διαδικασία που τηρήθηκε,
πώς έγινε σεβαστή η οδηγία 36 του 2011 που ενσωµατώθηκε σε
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νόµο της Κυβέρνησης, τον 4198/2013, και προβλέπει την προ-
στασία θυµάτων εµπορίας ανθρώπων στο πλαίσιο της ποινικής
έρευνας και διαδικασίας. Και θέλω να µας πείτε τι µεµπτό εσείς
βρήκατε σε αυτή τη διαχείριση και τι θα αλλάξετε την εποµένη
ή, αλλιώς, αν τα αποδέχεστε όλα ως καλώς γενόµενα, δηλαδή
ότι η Αστυνοµία είναι υπεράνω των νόµων στις διαδικασίες εξέ-
τασης των θυµάτων και ότι µπορεί να κρατά κάποια πολίτη και
να απαγορεύει την πρόσβαση σε δικηγόρο, πέρα από τη διαδι-
κασία της κατάθεσης, όταν έρχεται αυτοβούλως στην ουσία στο
Τµήµα για να κάνει καταγγελία.

Παρακαλώ απαντήστε στα αναπάντητα ερωτήµατα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Υφυπουργέ,

παρακαλώ έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτές τις µέρες όλοι βρισκόµα-

στε ενώπιον µιας οµολογουµένως σοκαριστικής υπόθεσης, η
οποία εξακολουθεί να διερευνάται από τις αρχές επιβολής του
νόµου και τους αρµόδιους εισαγγελικούς λειτουργούς. 

Επιτρέψτε µου όµως εισαγωγικά, κύριε Αρσένη, να αναφέρω
ότι δεν θα σας παρακολουθήσω σε µια οξύτητα εκφράσεων περί
συγκάλυψης ή σε οτιδήποτε άλλο αναφερθήκατε και παράλληλα,
βέβαια, στο δικονοµικό µέρος δεν θα αναφερθώ, διότι είναι ου-
σιαστικά για πρωτοετείς φοιτητές της Νοµικής Σχολής και ειπώ-
θηκαν πάρα πολλές ανακρίβειες, αλλά δεν θα κάνουµε µαθήµατα
Ποινικής Δικονοµίας στο Κοινοβούλιο.

Η σηµερινή συζήτηση στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου έχει ως σκοπό να παρασχεθούν οι αναγκαίες πληροφορίες
και διευκρινίσεις αναφορικά µε τους χειρισµούς των υπηρεσιών
της Ελληνικής Αστυνοµίας και µε αυτόν τον τρόπο να χυθεί
άπλετο φως σε µία τραγική υπόθεση που όµως, δυστυχώς, ορι-
σµένοι επιχειρούν δηµόσια να της προσδώσουν κάποιου είδους
πολιτική διάσταση. 

Ξεκινώντας από το πρώτο ερώτηµα θα ήθελα να δώσω µια
αναλυτική περιγραφή της αλληλουχίας γεγονότων και ενεργειών,
που θα σκιαγραφήσει στο σύνολό της την υπεύθυνη και σύννοµη
διαχείριση της συγκεκριµένης υπόθεσης από τις αρµόδιες αστυ-
νοµικές αρχές.

Στις 14:10’ περίπου το προηγούµενο Σάββατο 10 Ιουλίου προ-
σήλθε στο Τµήµα Ασφαλείας Ηλιούπολης ηµεδαπή συνοδευό-
µενη από µία ακόµη γυναίκα µάρτυρα, ενώ λίγα λεπτά αργότερα
προσήλθε ένα ακόµη άτοµο κατόπιν επικοινωνίας της µάρτυρος
µαζί του. Η καταγγέλλουσα ανέφερε προφορικά αξιόποινες πρά-
ξεις που τελέστηκαν σε βάρος της από αστυνοµικό κατά παρά-
βαση των νόµων: περί ενδοοικογενειακής βίας ν.3500/2006, περί
εξαρτησιογόνων ουσιών ν.4319/2013 και εµπορίας ανθρώπων,
άρθρων 323 Α του Ποινικού Κώδικα. Δεδοµένου ότι τα καταγγελ-
λόµενα αφορούσαν αστυνοµικό, ο διοικητής του Τµήµατος
Ασφαλείας τηρώντας τις ισχύουσες διατάξεις και προ οιασδή-
ποτε άλλης ενέργειας ενηµέρωσε τηλεφωνικά στις 14:32’ την
Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµάτων Ασφαλείας ως την
καθ’ ύλην αρµόδια υπηρεσία για την ποινική διερεύνηση, εξι-
χνίαση και δίωξη εγκληµάτων τα οποία διαπράττονται µεταξύ
άλλων από αστυνοµικό προσωπικό. 

Η ενηµέρωση από τον Διοικητή του Τµήµατος Ασφαλείας Ηλι-
ούπολης προς την Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµάτων
Ασφαλείας διήρκεσε έως τις 14:55’, ενώ στις 15:15’ κλιµάκιό της
προσήλθε για παραλαβή της καταγγέλλουσας και της µάρτυρος.
Αναχώρησαν στις 15:35’από την Ηλιούπολη και αφίχθησαν στην
έδρα της υπηρεσίας στις 16:30’. 

Στις 19:15,’ ξεκίνησε η ένορκη κατάθεση της καταγγέλλουσας
βάσει των άρθρων 183 έως 187 και 228 του Ποινικού Κώδικα και
διήρκεσε περίπου τέσσερις ώρες, παρουσία πραγµατογνώµονα
ψυχολόγου. 

Από τη λήξη της ένορκης κατάθεσης της καταγγέλλουσα έως
και τις 00:30’ της 11ης Ιουλίου του 2021, η προαναφερθείσα
πραγµατογνώµονας ψυχολόγος συνέταξε και υπέβαλε έκθεση
πραγµατογνωµοσύνης. Σε ό,τι αφορά τη διάρκεια παραµονής
της καταγγέλλουσας στην Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων
είναι αυτονόητο ότι ο χειρισµός τέτοιων εξαιρετικά ευαίσθητων
υποθέσεων, όπου το θύµα φέρεται να έχει υποστεί χρόνια κακο-

ποίηση, ψυχολογική και όχι µόνο, απαιτεί χρόνο και την κατάλ-
ληλη αντιµετώπιση, ώστε ν’ αναπτυχθεί κατ’ ελάχιστον ένα κλίµα
εµπιστοσύνης, ώστε να αποτυπωθούν µε ακρίβεια και πληρότητα
όλα τα καταγγελλόµενα, µε δεδοµένη τη σοβαρότητά τους.

Στις 0:30’, η καταγγέλλουσα µεταφέρθηκε συνοδεία ενός αν-
δρός και µίας γυναίκας αστυνοµικού της υπηρεσίας στο Γενικό
Νοσοκοµείο Αθηνών «ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ», προκειµένου να υποβλη-
θεί στην αναγκαία λεπτοµερή εξέταση. Κατόπιν επέστρεψε εκ
νέου, στις 4:25’ στην Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων. Εκεί,
εξετάστηκε ενόρκως για περίπου µιάµιση ώρα συµπληρωµατικά,
κάτι αναγκαίο, ώστε να αναγνωρίσει τον εαυτό της σε οπτικό
υλικό στο οποίο, όπως είχε καταθέσει, απεικονίζετο παρά τη θέ-
λησή της. Μετά το πέρας της εξέτασης, στις 6.00’ µεταφέρθηκε
στην οικία της, συνοδεία αστυνοµικών της Υπηρεσίας Εσωτερι-
κών Υποθέσεων Σωµάτων Ασφαλείας. 

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό, απαντώντας στην αναφορά σας,
να ξεκαθαρίσω µε τον πλέον κατηγορηµατικό τρόπο ότι ουδέ-
ποτε η καταγγέλλουσα ήρθε σε κατ’ αντιπαράσταση εξέταση µε
τους κατηγορούµενους, καθόσον τηρήθηκε απαρέγκλιτα το
άρθρο 225 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, σε συνδυασµό µε
συναφείς διατάξεις. 

Ολοκληρώνοντας την αρχική µου τοποθέτηση, θα ήθελα να
υπογραµµίσω ότι ουδέποτε η καταγγέλλουσα γνωστοποίησε
στην Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων την επιθυµία διορισµού
νοµικού παραστάτη. Ωστόσο, από τις 18.25’ έως και τις 18.40’,
στις 10 Ιουλίου, ήρθε σε επικοινωνία µε δικηγόρο. 

Θα ήθελα, δε, στο σηµείο αυτό να επισηµάνω ότι εξετάστηκε
µε την ευαισθησία που επέβαλε η κατάσταση στην οποία ευρί-
σκετο. Έχει δηµιουργηθεί ένα ισχυρό κλίµα εµπιστοσύνης µε-
ταξύ της παθούσας και της Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων.
Τώρα, η υπόθεση, όπως γνωρίζετε, βρίσκεται στην κύρια ανά-
κριση, όπου µε βάση αυτά που είπε διερευνάται σε βάθος. Βλέ-
πετε ότι οι έρευνες είναι ακόµη σε εξέλιξη. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ. 
Κύριε Αρσένη, έχετε τον λόγο. 
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, οι καταγγελίες έρχονται από τη δικηγόρο της.

Την εκφράζουν. 
Εδώ, έχουµε µια υπόθεση που ακόµα αγνοείται το πρόσωπο

του δράστη, των δραστών, πράγµα που θα µπορούσε να απελευ-
θερώσει πάρα πολλές καταγγελίες. Τουλάχιστον, για πάρα πολ-
λές µέρες αποκρυπτόταν αυτό το πρόσωπο. Η εικόνα της
συγκάλυψης είναι πάρα πολύ ισχυρή. Και γι’ αυτό ο κόσµος είναι
στους δρόµους και γι’ αυτό το ζήτηµα. 

Εσείς παρουσιάσατε την ιστορία χωρίς να µας πείτε για ποιον
λόγο δεν καταγράφηκε η καταγγελία εγγράφως στο Αστυνοµικό
Τµήµα Ηλιούπολης. Δεν πήγε για καφέ η κοπέλα. Καταγγελία
έκανε. Για ποιον λόγο δεν την καταγράψατε την καταγγελία εκεί;
Ήταν υποχρέωση των αστυνοµικών να καταγράψουν την καταγ-
γελία ή απλά να την ακούν και να πάρουν τηλέφωνο, για να πάει
σε κάποιο άλλο τµήµα; Είναι υποχρέωσή τους να καταγράψουν
αυτή την καταγγελία; Θα σας απαντήσω εγώ: Είναι. 

Όσο γι’ αυτά που είπατε, για το αν είµαστε πρωτοετείς φοιτη-
τές Νοµικής είναι απαράδεκτα. Είµαι Βουλευτής του ελληνικού
Κοινοβουλίου και έχετε υποχρέωση να απαντάτε στα ερωτήµατα.
Τα υπόλοιπα, παρακαλώ πολύ, όχι µέσα στον χώρο του Κοινο-
βουλίου. 

Κι εσείς ο ίδιος, κατ’ αρχάς, αναφέρετε µία τετράωρη κατά-
θεση. Είναι πάρα πολύ βαρύ για ένα θύµα, το οποίο χρειάζεται
να πάει στο νοσοκοµείο, να κάνει τετράωρη κατάθεση µε αυτή
τη διαδικασία. Δεν επιβεβαιώνετε τις δικές µου πληροφορίες ότι
ήταν τετράωρη η κατάθεση. Σε κάθε περίπτωση, ακόµη και αν το
δεχτούµε αυτό που λέτε, ο ίδιος είπατε ότι όταν έληξε η κατά-
θεση συνεχίσατε να την κρατάτε στο τµήµα, απαγορεύοντας να
έχει πρόσβαση στους δικηγόρους. Και όπως λέει η δικηγόρος
της, που είναι εντολέας της δεκαοκτάχρονης, σας έπαιρνε τηλέ-
φωνο συνέχεια και της λέγατε ότι δεν µπορεί να έχει πρόσβαση,
γιατί γίνεται ακόµη κατάθεση. Και όταν ολοκληρώθηκε η κατά-
θεση –κατ’ εσάς, γιατί οι δικές µου πληροφορίες είναι ότι η κα-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΣΤ’ - 16 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 16817



τάθεση κράτησε µία ώρα- δεν δώσατε πρόσβαση στη δικηγόρο.
Είπατε στη δικηγόρο «ναι, ναι, τώρα θα τη δείτε» για να την εξα-
φανίσετε στο νοσοκοµείο την κοπέλα. 

Έχουµε τη µαρτυρία της Αργυρής Ερωτοκρίτου, της γιατρού
που εφηµέρευε και εξέτασε την κοπέλα: «Η κοπέλα ήρθε αργά
το βράδυ του Σαββάτου στο Νοσοκοµείο «Γεννηµατάς». Ήταν
συνοδευόµενη από αστυνοµικούς µε πολιτικά. Παρ’ όλο που δεν
είχε χειροπέδες, οι αστυνοµικοί τη συνόδευαν παντού. Ό,τι και
να γινόταν ήταν µαζί της. Αυτό ενδεχοµένως να επηρέαζε αυτά
που µας δήλωνε η ίδια ως προς το τι της συνέβη, το οποίο µε τη
σειρά του επηρέαζε την προσέγγιση που είχαµε κι εµείς. Στο
τµήµα ακτινογραφιών, ζητήθηκε το κορίτσι να µπει µόνο του. Οι
αστυνοµικοί επέµειναν να µπουν µαζί. Στην ερώτησή µου, λοιπόν,
γιατί συµβαίνει αυτό, αν το κορίτσι κρατείται η απάντησή τους
ήταν: «Ναι, είναι κρατούµενη»». Είναι µαρτυρία στην εφηµερίδα
«ΕΡΓΑΤΙΚΗ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ». 

Ήταν κρατούµενη, κύριε Υπουργέ; Δεν µας είπατε. Ήταν κρα-
τούµενη η δεκαοκτάχρονη όταν πήγε στο νοσοκοµείο; 

Είναι µια πάρα πολύ µεγάλη αυθαιρεσία της Αστυνοµίας. Αυτή
η στενή επιτήρηση του κοριτσιού µας βάζει σε υποψίες ότι υπάρ-
χουν πράγµατα που δεν θέλουν ν’ ακουστούν και να γραφτούν ή
ότι έχουν µε κάποιο τρόπο εκβιάσει το κορίτσι να µην πει κάποια
πράγµατα. Και µόνο το γεγονός ότι δεν µπορούσαν να έχουν επι-
κοινωνία µαζί της λέει πολλά.

Θεωρείτε ότι µόνο οι πρωτοετείς φοιτητές της Νοµικής έχουν
απορίες εδώ µέσα ή και γιατροί, δικηγόροι και όλη η κοινωνία; 

Παρακαλώ πολύ, απαντήστε, γιατί η σκιά της προσπάθειας
συγκάλυψης, της αποτυχηµένης, για το θέµα έλαβε διαστάσεις
και πραγµατικά, βρίσκεται όλη πάνω σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Αρσένη. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατά τη διάρκεια της αρχικής

µου τοποθέτησης µέσα από πλήθος στοιχείων παρουσιάστηκε
µε λεπτοµέρεια η αλληλουχία των ενεργειών των αρµοδίων υπη-
ρεσιών της Ελληνικής Αστυνοµίας που επιλήφθηκαν της συγκε-
κριµένης τραγικής υπόθεσης. 

Δεν θα υπεισέλθω λεπτοµερώς σε απαντήσεις, διότι σας είπα
πριν ότι είναι στοιχειώδη πράγµατα που ρυθµίζονται και τα γνω-
ρίζει ο καθένας και είναι βασικά θέµατα για το πώς διενεργείται
η προανάκριση. 

Σε κάθε περίπτωση, από πλευράς του Διοικητού Τµήµατος
Ασφαλείας δεν θα µπορούσε να πάρει την καταγγελία, διότι δεν
είναι να πάρει την καταγγελία. Εδώ, καταγγέλλονται σοβαρές
αξιόποινες πράξεις κακουργηµατικού χαρακτήρα. Καθ’ ύλην αρ-
µόδια υπηρεσία ήταν η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων, η
οποία ενηµερώθηκε άµεσα και επελήφθη αµελλητί. Όχι µόνο δεν
υπήρξε προσπάθεια συγκάλυψης, αλλά µε πολύ µεγάλη ευαισθη-
σία διερευνάται σε βάθος αυτή η υπόθεση. Βλέπετε ότι εκτός
από τον συγκεκριµένο δράστη που τη δεδοµένη στιγµή από
πλευράς θύµατος υπήρξε η καταγγελία του αστυνοµικού και η
άµεση σύλληψη του, η προανάκριση έχει διευρυνθεί σε βάθος
και προκύπτουν νέοι δράστες. Είναι και άλλα άτοµα προφυλακι-
σµένα. Και η έρευνα στο στάδιο της κύριας ανάκρισης προχωρά
σε βάθος και ελπίζουµε ότι θα έχουµε σύντοµα και νεότερα στοι-
χεία γύρω από την τραγική αυτή υπόθεση. 

Είναι αυτονόητο ότι στο στάδιο αυτό της κύριας ανάκρισης
δεν είναι δυνατή η παροχή περαιτέρω πληροφοριών, καθότι κάτι
τέτοιο, όπως όλοι γνωρίζουµε πολύ καλά, προσκρούει στις προ-
βλέψεις του νοµοθέτη, ο οποίος υπαγορεύει βάσει των άρθρων
241 και 246 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας τη διαφύλαξη της
µυστικότητας της όλης διαδικασίας. 

Θα ήθελα, ωστόσο, να υπογραµµίσω µε τον πλέον εµφατικό
τρόπο ότι οι υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας ενήργησαν
αποκλειστικά εντός του υφιστάµενου νοµικού πλαισίου και µε
απόλυτο σεβασµό στις διατάξεις του ν.4958 του 2013, ο οποίος
εναρµόνισε την ελληνική νοµοθεσία µε την οδηγία 2011/36 της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, σχετικά µε την πρόληψη και την καταπο-
λέµηση της εµπορίας ανθρώπων και την προστασία των θυµάτων

αυτής. 
Ειδικότερα, η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµάτων

Ασφαλείας που, όπως γνωρίζετε, ενεργεί υπό τη διαρκή εποπτεία
αντεισαγγελέα εφετών, ο οποίος εγγυάται τη διασφάλιση της
αποτελεσµατικής και εντός πλαισίου νοµιµότητας λειτουργίας
της, ενήργησε µε την προσήκουσα ευαισθησία µε απόλυτο σε-
βασµό στην αξία του ανθρώπου και στην προστασία των δικαιω-
µάτων του. Η δε διάρκεια της ένορκης εξέτασης, όπως προείπα,
βρίσκεται σε συνάφεια µε το εύρος και το βάθος της υπό διερεύ-
νηση υπόθεσης.

Κυρίες και κύριοι, δεν χωρά καµµία αµφιβολία ότι η υπόθεση
αυτή µας έχει συγκλονίσει όλους ως πολιτεία και ως κοινωνία,
µια υπόθεση όµως ανήκουσα στο αστυνοµικό δελτίο και µόνον
χωρίς καµµία θέση στην πολιτική αντιπαράθεση µεταξύ κοµµά-
των. Δεν µπορεί να υφίστανται κάποιου είδους διαχωριστικές
γραµµές ανάµεσά µας στην αντιµετώπιση τέτοιων υποθέσεων,
πολύ δε περισσότερο να πολιτικοποιούνται. Αυτό δεν µπορεί να
γίνει αποδεκτό και η κοινωνία σύσσωµη παρακολουθεί. 

Όσο δε για τους κάθε λογής γυρολόγους πολιτικών γραφείων,
δεν νοείται να ανάγονται σε αντικείµενο σοβαρής πολιτικής αν-
τιπαράθεσης. Παρά τις όποιες ιδεολογικές διαφορές µας, οφεί-
λουµε όλες οι πολιτικές δυνάµεις µε παρρησία να εκπέµπουµε
ένα και µοναδικό µήνυµα προς τους πολίτες αυτής της κοινω-
νίας. 

Ενωµένοι, µε εµπιστοσύνη στις αρχές επιβολής του νόµου και
στην ελληνική δικαιοσύνη, στεκόµαστε όλοι µαζί απέναντι σε τέ-
τοια αποκρουστικά περιστατικά. Μόνον έτσι µπορούµε να δια-
µορφώσουµε εκείνες τις συνθήκες ως πολιτεία και ως κοινωνία,
ώστε τραυµατισµένοι συνάνθρωποί µας, όπως αυτή η νεαρή κο-
πέλα, να εµπιστευτούν τις αρχές και να µιλήσουν. 

Μόνον έτσι θα µπορέσουν να επουλώσουν τις πληγές τους, να
σταθούν και πάλι στα πόδια τους και να ατενίσουν µε αισιοδοξία
όλο το µέλλον που έχουν µπροστά τους. Το οφείλουµε όλοι ως
υπεύθυνες πολιτικές δυνάµεις του τόπου µας προς τη νέα γενιά. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 934/7-7-2021 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Καβάλας του ΣΥΡΙΖΑ
- Προοδευτική Συµµαχία κ. Σουλτάνας (Τάνιας) Ελευθεριάδου
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Σκανδα-
λώδης παραχώρηση προστασίας για τον καταδικασµένο επιχει-
ρηµατία Λαυρεντιάδη».

Κυρία Ελευθεριάδου, έχετε τον λόγο.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, είναι πλέον γεγονός ότι η δράση του οργανω-

µένου εγκλήµατος στην Ελλάδα έχει λάβει δραµατικές διαστά-
σεις, πλήττοντας το κύρος της χώρας µας τόσο στον διεθνή
Τύπο όσο και στους Ευρωπαίους αξιωµατούχους και ηγέτες,
παρ’ όλο που τα τοπικά µέσα µαζικής ενηµέρωσης δεν έχουν
αναδείξει την κατάσταση που επικρατεί. 

Είναι επιπλέον γεγονός ότι τα αστυνοµικά τµήµατα, τα τµή-
µατα ασφαλείας και τα τµήµατα τροχαίας είναι υποστελεχωµένα
-έχουν γίνει καταγγελίες από την ΠΟΑΣΥ- διότι έχει παραχωρηθεί
το προσωπικό τους για φύλαξη προσώπων. Και όταν λέω προ-
σώπων, δεν εννοώ µόνο των προσώπων που προβλέπονται στους
νόµους, αλλά το Υπουργείο σας τον τελευταίο καιρό έχει κάνει
τους αστυνοµικούς ασφάλεια τηλεπερσόνων και καταδικασµέ-
νων επιχειρηµατιών. Και δεν πήρατε το µάθηµά από την υπόθεση
Φουρθιώτη. 

Έγινε γνωστό τον τελευταίο καιρό στην Καβάλα ότι παρέχεται
φύλαξη στον καταδικασµένο για ηθική αυτουργία σε απιστία
Λαυρέντη Λαυρεντιάδη. Δέκα αστυνοµικοί και δύο περιπολικά
της Ελληνικής Αστυνοµίας φυλάνε σε εικοσιτετράωρη βάση το
εργοστάσιο λιπασµάτων στην Καβάλα. 

Καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν µπορεί να γίνει αποδεκτό ούτε
από εµάς ούτε από την τοπική κοινωνία ούτε από τους αστυνο-
µικούς, που αναγκάζονται να αφήνουν τα καθήκοντά τους άνευ
λόγου και αιτίας, γιατί έτσι αποφάσισε ο κ. Χρυσοχοΐδης ή κά-
ποιο στέλεχος του Υπουργείου σας. 

Σας ρωτάω, λοιπόν, να µου απαντήσετε ξεκάθαρα εάν φυλάσ-
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σεται ή όχι το εργοστάσιο της λιπασµατοβιοµηχανίας από την
Ελληνική Αστυνοµία. Ποιος έδωσε την εντολή για τη φύλαξη
αυτή, η οποία είναι σκανδαλώδης και άνευ λόγου; 

Προσέξτε, προσπαθώ να σας προστατεύσω. Μη µου απαντή-
σετε ότι επειδή στην Αθήνα στα γραφεία της εταιρείας «ΕΛΛΑ-
ΓΡΟΛΙΠ» έγινε επίθεση δήθεν από τον Ρουβίκωνα στείλατε
φύλαξη στην Καβάλα στο εργοστάσιο, διότι η εταιρεία «ΕΛΛΑ-
ΓΡΟΛΙΠ» δεν υπάρχει µέσα στο εργοστάσιο της Καβάλας, δεν
έχει καµµία δραστηριότητα εκεί και δεν υφίσταται εκεί. Φυσικά,
έως πότε θα συνεχίσετε αυτή τη σκανδαλώδη φύλαξη;

Περιµένω την απάντησή σας και στη δευτερολογία µου θα πω
και περισσότερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,

κυρία συνάδελφε, και ειδικά για την τήρηση του χρόνου.
Παρακαλώ τον κύριο Υπουργό για την πρωτολογία του.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν από λίγους µόλις µήνες

πραγµατοποιήθηκε µια ουσιαστική συζήτηση στο πλαίσιο του
κοινοβουλευτικού ελέγχου για ζητήµατα φύλαξης και συνοδείας
ευπαθών στόχων. Στο ίδιο πλαίσιο, κινείται και η υπό συζήτηση
επίκαιρη ερώτηση, που αφορά ξεκάθαρα τη λήψη µέτρων προ-
στασίας των εγκαταστάσεων. Ας δούµε λοιπόν, πώς έχουν τα
στοιχεία που απαντούν στα δύο ερωτήµατα που τίθενται.

Κατ’ αρχάς, σε ό,τι αφορά το θεσµικό πλαίσιο, αλλά και τη δια-
δικασία λήψης απόφασης διάθεσης αστυνοµικού προσωπικού,
το πλαίσιο είναι ξεκάθαρο και έχει ως εξής: Η Ελληνική Αστυνο-
µία δύναται να διαθέτει µε απόφαση του κυρίου Αρχηγού,
ύστερα από γνωµοδότηση των καθ’ ύλην αρµόδιων επιτροπών,
αστυνοµικό προσωπικό για τη συνοδεία προσώπων και τη φρού-
ρηση ή επιτήρηση ευπαθών στόχων, καθορίζοντας ταυτόχρονα
την υπηρεσία διάθεσης και τον αριθµό αυτών. 

Η γνωµοδότηση των αρµόδιων επιτροπών έχει τη µορφή κα-
τάρτισης έκθεσης εκτίµησης κινδύνου, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα
αντικειµενικά κριτήρια, που αναφέρονται στην παράγραφο 4 του
άρθρου 70 του π. δ.141/1991, όπως αυτό ισχύει σήµερα. Το δι-
καίωµα έκδοσης απόφασης έχει ο Προϊστάµενος Επιτελείου του
Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας, αρµοδιότητα που µπορεί
να ασκείται παράλληλα µε τον κύριο Αρχηγό. 

Τέλος, σε κατεπείγουσες περιπτώσεις, µπορούν άµεσα να δια-
ταχθούν µέτρα προστασίας από τον κύριο Αρχηγό, οπότε στη
συνέχεια και σε αυτήν την περίπτωση ακολουθείται η διαδικασία
που µόλις σας προανέφερα. 

Στο ζήτηµα στο οποίο αναφέρεστε, έχουµε διάθεση αστυνο-
µικού προσωπικού και µέσου στο πλαίσιο λήψης αυξηµένων µέ-
τρων ασφάλειας φρούρησης εγκατάστασης και πύλης εισόδου
αυτής, κατόπιν γνωµοδότησης της αρµόδιας επιτροπής της Γε-
νικής Περιφερειακής Αστυνοµικής Διεύθυνσης Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης και διαταγής του προϊσταµένου του Επι-
τελείου του Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας. 

Οι λόγοι που οδήγησαν τις αρµόδιες υπηρεσίες και την ηγεσία
της Ελληνικής Αστυνοµίας στην απόφαση λήψης αυξηµένων µέ-
τρων φύλαξης της συγκεκριµένης εγκατάστασης και για συγκε-
κριµένο χρονικό διάστηµα γίνονται εύκολα κατανοητοί, καθόσον
µιλάµε για µια βιοµηχανική µονάδα παραγωγής λιπασµάτων, άρα
αποθήκευσης ικανής ποσότητας χηµικών ουσιών, αναγκαίων
κατά την παραγωγική διαδικασία. 

Μάλιστα, το ενδιαφέρον αλλά και µια σειρά από ακτιβιστικές
δράσεις και όχι µόνο στην Καβάλα, αλλά και σε γραφεία εται-
ρείας στο Παλαιό Φάληρο από άτοµα που πρόσκεινται στον αν-
τιεξουσιαστικό χώρο συνεκτιµήθηκαν, ώστε να ληφθούν αυτές
οι αποφάσεις µε µοναδικό γνώµονα την πρόληψη ή αποτροπή
ενεργειών σε βάρος της εγκατάστασης, που θα έθεταν σε κίν-
δυνο το περιβάλλον, αλλά και την υγεία των πολιτών της περιο-
χής. 

Ολοκληρώνοντας την αρχική µου τοποθέτηση και προτού
υπεισέλθω σε στοιχεία αναφορικά µε τις πρωτοβουλίες ενίσχυ-
σης της Διεύθυνσης Αστυνοµίας Καβάλας, αλλά και της αποτε-
λεσµατικότητας του τρέχοντος επιχειρησιακού σχεδιασµού που
εφαρµόζεται στην περιοχή, θα ήθελα να υπογραµµίσω κάτι το

οποίο, αν και αυτονόητο, δυστυχώς αποσιωπάται, µέσα από το
περιεχόµενο της υπό συζήτηση επίκαιρης ερώτησης. 

Κατά την αξιολόγηση για τη διάθεση ή µη αστυνοµικού προ-
σωπικού και µέσων, µε στόχο την κάλυψη αναγκών συνοδευτικής
ασφάλειας προσώπων ή φρούρησης ευπαθών στόχων, λαµβά-
νονται υπόψη κριτήρια, που σχετίζονται αµιγώς µε στοιχεία
ασφάλειας και όχι άλλου είδους παράµετροι, όπως αυτές που
αποτυπώνονται στην υπό συζήτηση επίκαιρη ερώτηση.

Ευχαριστώ.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία

σας. 
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, η απάντησή

σας είναι απαράδεκτη και προφανώς δεν γνωρίζετε το θέµα και
απλά διαβάζετε το έγγραφο που σας έφεραν. 

Θέλω να σας παρακαλέσω να καταθέσετε στα Πρακτικά τη
γνωµοδότηση της επιτροπής. Θα το κάνετε; Δεν απαντάτε. Άρα,
αυτό που µου είπατε είναι ότι δώσατε προστασία στον Λαυρεν-
τιάδη, στις εγκαταστάσεις του Λαυρέντη Λαυρεντιάδη, δέκα
αστυνοµικούς και δύο περιπολικά, γιατί είναι χηµική βιοµηχανία.
Χηµική βιοµηχανία είναι εδώ και δεκάδες χρόνια! Τώρα δώσατε
προστασία; Μου λέτε ότι δώσατε προστασία, γιατί έγινε µια ακτι-
βιστική ενέργεια σε εταιρεία στο Παλαιό Φάληρο. Κι εσείς δώ-
σατε προστασία στο εργοστάσιο Καβάλας. Ποια ακριβώς
ακτιβιστική ενέργεια έγινε; Εγώ την αµφισβητώ. Δεν έγινε τίποτα!
Και στον Φουρθιώτη έτσι κάνατε! Δώσατε προστασία γιατί έγιναν
ακτιβιστικές ενέργειες στην Καβάλα. Ποιες ακτιβιστικές ενέρ-
γειες; Δεν έγινε απολύτως τίποτα. Λέτε ψέµατα! Λέτε ψέµατα και
σας προκαλώ να µου πείτε ποιες ακτιβιστικές ενέργειες έγιναν
και από ποιους. Αυτή τη στιγµή σας λέω ψεύτη! Κι αν όχι εσάς,
αυτούς που σας έστειλαν το έγγραφο. Ποιες ακτιβιστικές ενέρ-
γειες έγιναν στην Καβάλα; Θέλω απάντηση! 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Σας παρακαλώ! Δεν αναφέρθηκα στην Καβάλα. Είπα ότι
έγιναν ακτιβιστικές ενέργειες. 

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Και στην Καβάλα είπατε. Είπατε
ότι έγιναν αντίστοιχες και στην Καβάλα. Υπάρχουν γραµµένα στα
Πρακτικά!

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Σας παρακαλώ πολύ να ανακαλέσετε. 

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Δεν ανακαλώ, υπάρχουν στα
Πρακτικά! Είπατε ότι στην εταιρεία στο Παλαιό Φάληρο και στην
Καβάλα. Ας δούµε τα Πρακτικά. Κι αν έγιναν στην εταιρεία στο
Παλαιό Φάληρο, ποιες έγιναν; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία συνάδελφε,
σας παρακαλώ!

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Ποια είναι η εταιρεία στο Πα-
λαιό Φάληρο και τι σχέση έχει µε το εργοστάσιο της Καβάλας;
Καµµία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία συνάδελφε,
περιοριστείτε, σας παρακαλώ, στο περιεχόµενο της ερώτησης. 

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να
απαντήσω σε αυτό που είπε ο Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Και ο κύ-
ριος Υπουργός θα απαντήσει µετά. Συνεχίστε παρακαλώ. 

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Άρα, σας λέω ότι αµφισβητώ
ότι έγινε στο Παλαιό Φάληρο κάποια ενέργεια, η οποία να έχει
σχέση µε το εργοστάσιο της Καβάλας. Αµφισβητώ ότι έγιναν
ακτιβιστικές ενέργειες στην Καβάλα και φυσικά όσον αφορά για
το αν το εργοστάσιο είναι χηµική βιοµηχανία, είναι εδώ και δε-
κάδες χρόνια. Άρα, παρέχετε κάλυψη Έλληνες αστυνοµικούς
στον Λαυρέντη Λαυρεντιάδη χωρίς κανέναν λόγο. Δεν είναι η
πρώτη φορά, που του παρέχετε κάλυψη. Του παρέχετε κάλυψη
για τα χρέη του, του παρέχετε κάλυψη για τις απολύσεις των ερ-
γαζοµένων του, του παρέχετε κάλυψη για να λειτουργεί το ερ-
γοστάσιο, ολόκληρη χηµική λιπασµατοβιοµηχανία, µε αλλοδαπές
εταιρείες µε κεφάλαιο 24.000 ευρώ και µε αδιαφανείς διαδικα-
σίες.

Αυτή τη στιγµή παρέχετε φύλαξη στον Λαυρέντη Λαυρεντιάδη,
χωρίς κανέναν λόγο. Θέλω να µου πείτε ρητά ποιες ακτιβιστικές
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ενέργειες έγιναν και πού. Η Αστυνοµία δεν είναι το τσιφλίκι σας!
Οι αστυνοµικοί που κάθονται είκοσι τέσσερις ώρες έξω από το
εργοστάσιο έχουν χρέη να επιτελέσουν προς την ελληνική κοι-
νωνία και τον καβαλιώτικο λαό. Το τµήµα είναι υποστελεχωµένο
κι εσείς στείλατε αστυνοµικούς και περιπολικά χωρίς λόγο. Πα-
ρακαλώ να µου αναφέρετε ποιες συγκεκριµένες ακτιβιστικές
ενέργειες έγιναν και πού. Θα επανέλθω και µε άλλη ερώτηση.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε όλο τον χρόνο για να απαντή-

σετε. 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα σας παρακολουθήσω στο ύφος σας, διότι προφανώς,

αυτή τη στιγµή απευθύνεστε σε άλλο κοινό και όχι στο Κοινοβού-
λιο. Νοµίζω, λοιπόν, ότι απάδει το ύφος σας, οπότε δεν θα σας
παρακολουθήσω.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Θα δούµε τα Πρακτικά!
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Σε ό,τι δε έχει σχέση µε τις ενέργειες στις οποίες ανα-
φέρεστε, υπάρχουν προανακρίσεις σε εξέλιξη και σχετικές δικο-
γραφίες. Σε κάθε περίπτωση, δεν παρέχουµε φύλαξη σε πρό-
σωπα, παρέχουµε φύλαξη, όπως είπα, για συγκεκριµένο χρονικό
διάστηµα σε εγκαταστάσεις, διότι έτσι κρίθηκε από την αρµόδια
γνωµοδοτική επιτροπή. 

Ωστόσο, σε αυτήν την τοποθέτησή µου θα ήθελα να σταθώ
στο µήνυµα που εκπέµπεται για τη στελέχωση της Διεύθυνσης
Ασφάλειας Καβάλας, µέσα από µία πέρα για πέρα ατεκµηρίωτη
άποψη, ότι δήθεν αυτή είναι υποστελεχωµένη µε επακόλουθο την
όξυνση του αισθήµατος ανασφάλειας των πολιτών. 

Τα στοιχεία, λοιπόν, µαρτυρούν κάτι πολύ διαφορετικό. Ενώ
το σύνολο των οργανικών θέσεων της εν λόγω Διεύθυνσης της
Αστυνοµίας παραµένει από το 2018 σταθερό, εντούτοις υπάρχει
σταδιακή αύξηση στην επάνδρωσή της από το 2019 έως και σή-
µερα, µε αποτέλεσµα αυτή τη στιγµή που µιλάµε να υπηρετούν
εκεί τριάντα άτοµα περισσότερα από το 2018. 

Ταυτόχρονα, όσον αφορά τη Διεύθυνση Αστυνοµίας Καβάλας,
προκηρύσσεται ανελλιπώς από το 2019 έως και σήµερα ικανός
αριθµός κενών οργανικών θέσεων προς πλήρωση, κατά τις τα-
κτικές, αλλά και συµπληρωµατικές µεταθέσεις, που πραγµατο-
ποιούνται ετησίως και σε σχέση µε άλλες διευθύνσεις της Αστυ-
νοµίας της επικράτειας. Αντίστοιχο ενδιαφέρον αποτυπώνεται
και µέσα από ένα πλέγµα διαρκών πρωτοβουλιών, που αναλαµ-
βάνουµε, µε στόχο την ενίσχυση της υλικοτεχνικής υποδοµής και
των µέσων που έχουν στη διάθεσή τους τα στελέχη της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας στην εν λόγω Διεύθυνση της Αστυνοµίας. 

Συνολικά, λοιπόν, από τον Αύγουστο του 2019 έως σήµερα
έχουν κατανεµηθεί µεταξύ άλλων τριάντα δύο οχήµατα διαφο-
ρετικών τύπων, αλεξίσφαιρα γιλέκα, θερµικές κάµερες, κράνη
µοτοσικλετιστών, καθώς και είδη υπηρεσιακού ρουχισµού και
προστασίας. Συνεπώς, προκαλεί τουλάχιστον απορία η απόπειρα
να σκιαγραφηθεί µια εικόνα δήθεν κυβερνητικής αδιαφορίας και
εγκατάλειψης προς την εν λόγω Διεύθυνση της Αστυνοµίας.

Θα µου επιτρέψετε να µην παρακολουθήσω µια τέτοια προ-
σπάθεια, η οποία το µόνο που αναδεικνύει είναι την πάγια πλέον
αγωνιώδη προσπάθεια ορισµένων να κερδίσουν ένα παιχνίδι
εφήµερων πολιτικών εντυπώσεων, στο οποίο αδυνατούν να αν-
τιληφθούν ότι είναι οι µόνοι συµµετέχοντες.

Ολοκληρώνοντας και σε ό,τι αφορά την επίκληση δηµοσκοπι-
κών απεικονίσεων σχετικά µε το ότι οι πολίτες αισθάνονταν πε-
ρισσότερο ασφαλείς επί διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, θα συνιστούσα
περισσότερη προσοχή στην ανάγνωση και τη µελέτη τους προς
αποφυγή διατύπωσης ατεκµηρίωτων διαπιστώσεων και συµπε-
ρασµάτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστώ
πολύ. 

Η δεύτερη µε αριθµό 935/8-7-2021 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Σερρών της Ελληνικής Λύσης κ. Κωνσταν-
τίνου Μπούµπα προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων,
µε θέµα: «Όχι στο κλείσιµο του µοναδικού καταστήµατος τράπε-

ζας του Δήµου Αµφίπολης» δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότη-
τας. 

Προχωράµε, λοιπόν, στην τελευταία για σήµερα, δηλαδή στη
δεύτερη µε αριθµό 940/12-7-2021 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Χαρούλας (Χαράς) Καφαντάρη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Ανάγκη ενίσχυ-
σης τµηµάτων Ενδοοικογενειακής Βίας της Ελληνικής Αστυνο-
µίας (ΕΛΑΣ)».

Και για να µη λέµε µόνο τα αρνητικά, αυτή η επίκαιρη ερώ-
τηση, κύριε Γραµµατέα, έχει πληρότητα, συντοµία και σαφήνεια.
Αφού είπα πριν κάτι, θα πρέπει να λέµε και τα σωστά. Έτσι πρέ-
πει να είναι οι επίκαιρες. 

Ορίστε, κυρία Καφαντάρη, έχετε τον λόγο. 
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, είναι πραγµατικά γνωστό τοις πάσι ότι οι γυναικοκτο-
νίες, τα θύµατα, η ενδοοικογενειακή βία, η παράνοµη διακίνηση
ανθρώπων και η έµφυλη βία έχουν αυξηθεί ιδιαίτερα. Αυτό, άλ-
λωστε, λένε και τα συγκεκριµένα στοιχεία. Φοβάµαι -εδώ πρέπει
όλοι να έχουµε έναν στόχο- µη γίνουν καθηµερινότητα, διότι σο-
κάρουν την ελληνική κοινωνία. Μάλιστα, το τελευταίο γεγονός
µε τη δεκαοκτάχρονη στην Ηλιούπολη -δεν είναι αυτό το θέµα
της επίκαιρης- έβγαλε για άλλη µια φορά στην επιφάνεια το πώς
λειτουργεί η Ελληνική Αστυνοµία, πώς αντιµετωπίζει τα συγκε-
κριµένα ζητήµατα και κατά πόσο εµπνέει εµπιστοσύνη σε ένα
θύµα να προχωρήσει και να καταγγείλει κάτι τέτοιο.

Τα θέµατα της έµφυλης και της ενδοοικογενειακής βίας είναι
ζητήµατα οριζόντια σε όλες τις κοινωνικές τάξεις. Είναι ένα πολύ
βαθύ κοινωνικό θέµα και ως τέτοιο βαθύ κοινωνικό θέµα πρέπει
να αντιµετωπιστεί. Πολλά τα παραδείγµατα τα τελευταία χρόνια,
όπως στη Ρόδο, στις Μηλιές του Βόλου, στην Αγία Βαρβάρα της
δυτικής Αθήνας και πρόσφατα στα Γλυκά Νερά. Όµως και η υπό-
θεση αυτή στην Ηλιούπολη µε τη δεκαενιάχρονη, µία υπόθεση η
οποία είναι σε εξέλιξη, έβγαλε πολλά ζητήµατα για τη λειτουργία
της ΕΛΑΣ, αλλά και για τη σιγή της Κυβέρνησης. Σας ακούσαµε
και στην προηγούµενη επίκαιρη ερώτηση, στην οποία απαντή-
σατε εκπροσωπώντας την Κυβέρνηση και το Υπουργείο. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, έγκαιρα είχε και έχει αντιληφθεί αυτό το ζήτηµα και
γι’ αυτό τον Απρίλιο του 2019 έβγαλε το π. δ. 37/2019, το οποίο
αφορά τη δηµιουργία τµηµάτων ενδοοικογενειακής βίας µέσα
στην Ελληνική Αστυνοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Ο κ. Xρυσοχοΐδης τον Νοέµβρη του 2019, που είχε γίνει
Υπουργός µε τη Νέα Δηµοκρατία, είπε ότι θα το ενισχύσει. 

Όµως ποια είναι η πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, µέχρι σή-
µερα; Η πραγµατικότητα µέχρι σήµερα είναι ότι τα τµήµατα αυτά
λειτουργούν ως επιτελικά τµήµατα, συλλέγουν κάποια στατιστικά
στοιχεία. Θα ήθελα να µας δώσετε τα στατιστικά στοιχεία. Εκτι-
µώ και ξέρω ότι δεν υπάρχουν. Εµείς, όµως, τα ζητάµε. Μακάρι
να υπάρχουν. Οι δε αστυνοµικοί και το προσωπικό το οποίο ερ-
γάζεται στα συγκεκριµένα τµήµατα δεν διεξάγουν προανάκριση.
Κρατούν τα στατιστικά στοιχεία όπως είπα. Επίσης, είναι υπαγό-
µενα στη Διεύθυνση Αστυνόµευσης και όχι στη Διεύθυνση Ασφά-
λειας. Εσείς που προέρχεστε από την Ελληνική Αστυνοµία
καταλαβαίνετε τη διαφορά, κύριε Υπουργέ.

Στις 26 Νοεµβρίου του 2020 πενήντα τρείς ή πενήντα έξι -δεν
θυµάµαι ακριβώς- Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσαν ερώτηση
γι’ αυτά τα τµήµατα. Η απάντηση του Υπουργείου σας ήταν ότι
λειτουργούν, ότι εκπαιδεύονται οι αστυνοµικοί, ότι εννιακόσιοι
έχουν περάσει κάποια σεµινάρια. 

Ερχόµαστε τώρα στις 25 Ιουνίου σε επίκαιρη επερώτηση του
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία για την έµφυλη βία. Στη συζή-
τηση τέθηκε και το θέµα -και εγώ προσωπικά είχα τοποθετηθεί
στο θέµα- τι γίνεται µε αυτά τα τµήµατα στην Ελληνική Αστυνο-
µία. Η απάντηση από την αρµόδια για την οικογένεια και το δη-
µογραφικό Υφυπουργό βέβαια δεν ήταν ικανοποιητική. Είπε πάλι
τα ίδια, ότι εννιακόσια αστυνοµικοί πέρασαν από σεµινάρια, ότι
υπάρχει συνεργασία µε τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας κ.λπ.. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, έπρεπε να γίνουν όλα αυτά, έπρεπε να
καταθέσω την ερώτηση τη Δευτέρα στις 12 του µήνα, ώστε στις
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14 του µήνα ο κ. Χρυσοχοΐδης -ήσασταν και εσείς παρών- στο
Περιστέρι να κάνει εκδήλωση και να ανακοινώσει για άλλη µια
φορά ότι θα ενισχύσει τα τµήµατα για την ενδοοικογενειακή βία
και ότι σε ένα Τµήµα Ασφαλείας στο Περιστέρι θα κάνει µία πι-
λοτική εφαρµογή για τη δυτική Αθήνα. Όµως από την άλλη µεριά
υπήρξε και το περιστατικό αυτό της Ηλιούπολης, υπήρξε και η
σηµαντική εξέλιξη στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, όπου έγινε δεκτή
η εισήγηση σε αρµόδιες επιτροπές Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
από την Έλενα Κουντουρά, την Ευρωβουλευτή µας, να υπάρξει
συγκεκριµένη πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης ολιστική που να
καλύπτει τα θύµατα ενδοοικογενειακής βίας, προτείνοντας και
συγκεκριµένα µέτρα και για τις γυναίκες και για τα παιδιά. 

Και πραγµατικά ερχόµαστε τώρα, κύριε Υπουργέ, και λέµε: Αρ-
γήσατε. Εγώ θεωρώ ότι είναι όντως σε θετική κατεύθυνση η
εξαγγελία να ενισχυθούν και να γίνουν αυτά τα τµήµατα. Όµως
πρέπει να είναι αποσαφηνισµένη η διαδικασία, να είναι εκπαιδευ-
µένοι οι εργαζόµενοι αστυνοµικοί εκεί, να είναι αποκλειστικής
απασχόλησης και τέλος πάντων να διεξάγουν προανάκριση,
ούτως ώστε να µπορούν και τα θύµατα να νιώθουν εµπιστοσύνη
να προσφύγουν και να µην έχουµε αυτά που βλέπουµε, όπως
εξελίσσεται η υπόθεση της Ηλιούπολης. Γι’ αυτόν το λόγο θα θέ-
λαµε κάτι πιο συγκεκριµένο και κάποια δέσµευση από την
πλευρά σας.

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ζήτηµα που θίγεται µέσα από

την υπό συζήτηση επίκαιρη ερώτηση απασχολεί το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, την Κυβέρνηση αλλά και ευρύτερα την
κοινωνία, όχι µόνο υπό το πρίσµα εξέτασης του τραγικού συµ-
βάντος της δεκαοκτάχρονης στην Ηλιούπολη, αλλά µέσα από µια
ευρύτερη σκοπιά ενός κοινωνικού φαινοµένου το οποίο λαµβάνει
άκρως ανησυχητικές διαστάσεις.

Πρόκειται ωστόσο για ένα ζήτηµα στο οποίο δεν χωρούν πο-
λιτικοί διαγκωνισµοί, αλλά µία συλλογική προσέγγιση από όλες
τις πολιτικές δυνάµεις του τόπου, µε στόχο την προστασία, την
υποστήριξη και την αποτελεσµατική διαχείριση αυτών των θλι-
βερών περιστατικών.

Τούτου δοθέντος θα ήθελα να παράσχω ορισµένες διευκρινί-
σεις σε µία σειρά αιτιάσεων που διατυπώνονται µέσα από την εν
λόγω επίκαιρη ερώτηση σχετικά µε την υπαγωγή των γραφείων
αντιµετώπισης ενδοοικογενειακής βίας, καθώς επίσης και για τον
ρόλο και τις αρµοδιότητες των στελεχών της Ελληνικής Αστυνο-
µίας που υπηρετούν σε αυτά.

Ο περιορισµός του ρόλου του τµήµατος, αλλά και των γρα-
φείων αντιµετώπισης ενδοοικογενειακής βίας σε επιτελικό και
µόνον επίπεδο απορρέει αποκλειστικά από τις διατάξεις του π.
δ. 37/2019 που υιοθετήθηκε πριν αναλάβει τη διακυβέρνηση της
χώρας η Νέα Δηµοκρατία όπως και εσείς αναφέρατε. Οµοίως και
η υπαγωγή αυτών των γραφείων στα επιτελεία των Γενικών Αστυ-
νοµικών Διευθύνσεων Αττικής και Θεσσαλονίκης, των γενικών πε-
ριφερειακών αστυνοµικών διευθύνσεων και των διευθύνσεων
αστυνοµίας της χώρας. 

Σε ό,τι αφορά δε την επισήµανσή σας αναφορικά µε την κατ’
αποκλειστικότητα ενασχόλησή τους µε ζητήµατα πρόληψης και
αντιµετώπισης ενδοοικογενειακής βίας, θα ήθελα να υπογραµ-
µίσω ότι στο προαναφερθέν προεδρικό διάταγµα δεν υπάρχει
σχετική πρόβλεψη, καθώς δεν γίνεται ρητή αναφορά σε αυτά.
Βάσει των κείµενων διατάξεων, λοιπόν, οι αρµοδιότητες που κα-
τανέµονται στα γραφεία αντιµετώπισης ενδοοικογενειακής βίας
δεν σχετίζονται µε την επιχειρησιακή ανταπόκριση και την
άσκηση προανακριτικών καθηκόντων, αρµοδιότητες οι οποίες εν-
τάσσονται στο πεδίο λειτουργιών των αστυνοµικών τµηµάτων
της επικράτειας και των τµηµάτων ασφαλείας. 

Η κατανοµή αυτή, που εκ του περιεχοµένου της υπό συζήτηση
επίκαιρης ερώτησης, συµπεραίνω ότι αξιολογείται ως αναποτε-
λεσµατική δεν συνιστά απόρροια κάποιας νοµοθετικής πρωτο-
βουλίας της σηµερινής Κυβέρνησης, αλλά πηγάζει από ένα
προεδρικό διάταγµα υιοθετηθέν κατά τη θητεία της προηγούµε-

νης κυβέρνησης. 
Για να είµαστε όµως αντικειµενικοί, ήταν θετικό το προεδρικό

διάταγµα και γι’ αυτό το διατηρούµε, το εφαρµόζουµε και το βελ-
τιώνουµε. Σε κάθε περίπτωση όµως αναγνωρίζω ότι δεν θα ήταν
και τόσο εύκολο αυτές οι υπηρεσίες από συστάσεώς τους να λά-
βουν και αµιγώς επιχειρησιακή ετοιµότητα διότι δεν υπήρχε και
το κατάλληλο εξειδικευµένο αστυνοµικό προσωπικό για να προ-
χωρήσει σε τέτοια επιχειρησιακή δράση. 

Σε ό,τι αφορά τα τµήµατα αντιµετώπισης ενδοοικογενειακής
βίας της Διεύθυνσης Γενικής Αστυνόµευσης του Αρχηγείου της
Ελληνικής Αστυνοµίας, καθώς και τα αντίστοιχα γραφεία που λει-
τουργούν στις κατά τόπους γενικές περιφερειακές αστυνοµικές
διευθύνσεις, στις γενικές αστυνοµικές διευθύνσεις και στις διευ-
θύνσεις αστυνοµίας της χώρας, οι αρµοδιότητές τους περιγρά-
φονται αναλυτικά στο έγγραφο που καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Ελευθέριος Οικονόµου καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Σχετικά µε την καταλληλότητα του προσωπικού που υπηρετεί
συνολικά στις εν λόγω δοµές της Ελληνικής Αστυνοµίας, που
είναι επιφορτισµένες µε την αντιµετώπιση της ενδοοικογενειακής
βίας, θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι, αν και πάλι δεν προβλέπεται
ρητά από το π. δ. 37/2019, σε επίπεδο Αρχηγείου Ελληνικής
Αστυνοµίας, όσο και σε περιφερειακό επίπεδο καταβάλλεται
προσπάθεια και έχει επιτευχθεί σε σηµαντικό βαθµό αυτές να
στελεχώνονται από απόφοιτους ανθρωπιστικών επιστηµών. Ταυ-
τόχρονα, έχει ζητηθεί και επιδιώκεται η αποφυγή αντικατάστα-
σης του ορισθέντος προσωπικού µε στόχο την εύρυθµη και
οµαλή λειτουργία του τµήµατος και των εν λόγω γραφείων που
χειρίζονται ένα τόσο ευαίσθητο θέµα. 

Ολοκληρώνοντας την αρχική µου τοποθέτηση θα ήθελα να επι-
σηµάνω ότι η πολιτική και φυσική ηγεσία του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη, έχοντας µελετήσει σε βάθος αλλά και
διαπιστώσει στο επιχειρησιακό πεδίο συγκεκριµένα αδύναµα ση-
µεία τού εν λόγω προεδρικού διατάγµατος προβαίνει ήδη στις
αναγκαίες ενέργειες συµπλήρωσης ατελειών, αλλά και θερα-
πείας αυτών των αδυναµιών, στα οποία θα αναφερθώ και θα ανα-
πτύξω στη συνέχεια της τοποθέτησής µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Καφαν-

τάρη, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Πρώτα απ’ όλα είναι θετικό

ότι αναγνωρίζετε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ στο σοβαρό αυτό ζήτηµα που δεν
είναι ζήτηµα των τελευταίων τριών ή πέντε χρόνων -η έµφυλη και
η ενδοοικογενειακή βία οξύνεται- πήρε την πρωτοβουλία για την
έκδοση του προεδρικού διατάγµατος. Αναφέρω ότι αυτό έγινε
τον Απρίλη του 2019 και τον Ιούλιο, όπως ξέρετε, είχαµε εκλο-
γές.

Όσον αφορά τον δικό σας ρόλο ως Κυβέρνηση, το είχε αναγ-
γείλει -το είπα και πριν- ο κ. Χρυσοχοΐδης από τον Νοέµβρη του
2019. Από τότε µέχρι σήµερα τι έγινε; 

Κύριε Υπουργέ, ήµασταν σε ένα µακρύ lockdown από πέρυσι
το καλοκαίρι. Τα στατιστικά στοιχεία που δίνει η Ελληνική Αστυ-
νοµία λένε ότι το 2019 –Μάρτης, Απρίλης, Μάης- αντιµετωπίστη-
καν από την Ελληνική Αστυνοµία, δηλαδή, προσέφυγαν χίλια
διακόσια ογδόντα επτά άτοµα. Την αντίστοιχη περίοδο του 2020
µε το lockdown, το οποίο δηµιούργησε καταστάσεις και τα στοι-
χεία λένε ότι αυξήθηκε και η ενδοοικογενειακή βία κατά 20%,
χίλια εκατόν τρία άτοµα. Λιγότερα! Αυτό τι δείχνει; Αυτό δείχνει
έλλειψη εµπιστοσύνης ενός θύµατος ή κάποιου που υφίσταται
τη βία -έµφυλη βία στην οικογένεια- να προσφύγει στο Αστυνο-
µικό Τµήµα.

Την ίδια περίοδο, όµως, στο lockdown οι κλήσεις στις γραµµές
SOS –που το ξέρετε, µε τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας κ.λπ.,
που δηµιουργήθηκαν εδώ και χρόνια και συνέβαλε και ο ΣΥΡΙΖΑ
σε αυτό- τετραπλασιάστηκαν. Αυτό είναι ένα σοβαρό ζήτηµα και
φάνηκε και µε την υπόθεση της Ηλιούπολης κατά πόσο µπορεί
να νιώθει εµπιστοσύνη και άφοβα ένα θύµα να πάει στο Αστυνο-
µικό Τµήµα και να ζητήσει καταφύγιο. 
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Θα είµαι συγκεκριµένη. Πρώτα από όλα, εξειδικευµένο προ-
σωπικό. Δεν αρκούν οι εξαγγελίες. Ψυχολόγοι, κοινωνικοί λει-
τουργοί. Θα έλεγα και θα τολµούσα –προσωπική άποψη- σε
µεγάλο ποσοστό τα τµήµατα αυτά να στελεχωθούν µε γυναίκες.
Από την άλλη µεριά, συγκεκριµένα µέτρα τα οποία πρέπει να
παρθούν από εδώ και πέρα για το πώς θα λειτουργήσουν αυτά
τα τµήµατα και αν δεν προβλεπόταν, όπως λέτε, το να κάνουν
προανάκριση, τώρα πρέπει να µπουν σε αυτήν τη διαδικασία.
Μόνο έτσι, αν έρθει ο αστυνοµικός –άντρας ή γυναίκα- σε επαφή
µε το θύµα, του µιλήσει και µπορέσει να το κατευθύνει για το τι
θα κάνει µετά –µιλάµε για δοµές, µιλάµε για ξενώνες, µιλάµε για
όλα αυτά, αλλά και σε συνεργασία µε την Γραµµατεία Ισότητας-
τότε µόνο θα νιώσει το θύµα –να το πω έτσι- εµπιστοσύνη να
προσφύγει.

Αυτό το µεγάλο κοινωνικό θέµα πρέπει να το αντιµετωπίσετε
και να δώσετε τη δέουσα βαρύτητα. Φοβάµαι ότι όλο αυτό το
διάστηµα ο κ. Χρυσοχοΐδης κάνει πανεπιστηµιακές αστυνοµίες
και άλλες οµάδες –«Οδός», «Πάνθηρες» κ.λπ.- θέµατα που έχουν
να κάνουν µε την καταστολή και µόνο και όχι την προστασία και
την ασφάλεια του πολίτη. Γιατί µια βόλτα στα αστυνοµικά τµή-
µατα –εσείς πρέπει να το ξέρετε, προέρχεστε και από το συγκε-
κριµένο Σώµα- είναι αποψιλωµένα από προσωπικό. Όχι για
ενδοοικογενειακή βία, για απλά περιστατικά, για περιπολίες που
πρέπει να γίνονται στις γειτονιές. Δεν υπάρχει προσωπικό. Πή-
ρατε καινούρια αυτοκίνητα –θετικό να αλλάξει ο στόλος- αλλά
ποιος θα τα οδηγεί; Υπάρχει προσωπικό; Όχι, λοιπόν, στην κα-
ταστολή αλλά στην πρόληψη. 

Το θέµα των τµηµάτων ενδοοικογενειακής βίας που θα αντι-
µετωπίζουν την έµφυλη βία στην οικογένεια, αλλά και γενικότερα
πρέπει να είναι µια βασική διεύθυνση και βασικό στοιχείο της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας, αν θέλει να αποκτήσει πραγµατικά την εµ-
πιστοσύνη του κόσµου που λυπάµαι, αλλά έχει κλονιστεί σοβαρά. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-

στώ.
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως επεσήµανα και κατά την αρχική µου τοποθέτηση, η φυ-

σική και πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη
επιχειρούν µια αλυσίδα συνδυασµένων πρωτοβουλιών σχεδια-
σµού και υλοποίησης που εδράζεται σε δυο βασικούς άξονες.
Αφ’ ενός, τη σύσταση εξειδικευµένων γραφείων σε εκείνο το δι-
οικητικό επίπεδο αστυνοµικών υπηρεσιών που θα εξασφαλίζει
την αναγκαία εγγύτητα στις τοπικές κοινωνίες, ώστε θύµατα να
µπορούν µέσα σε ένα περιβάλλον προστασίας και αποτελεσµα-
τικής διαχείρισης να εµπιστευτούν το κατάλληλα καταρτισµένο
αστυνοµικό προσωπικό που θα βρίσκεται δίπλα τους και να ανα-
φέρουν περιστατικά ενδοοικογενειακής βίας αφ’ ετέρου, τον εµ-
πλουτισµό και την ενίσχυση του µηνύµατος που ήδη εκπέµπουµε
ως πολιτεία και ειδικότερα ως υπηρεσία της Ελληνικής Αστυνο-
µίας.

Στην κατεύθυνση αυτή, σε συνέχεια και της ιδιαίτερα ενδιαφέ-
ρουσας εκδήλωσης που πραγµατοποιήθηκε προχθές από κοι-
νού, µεταξύ του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και του
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων στο Περιστέρι,
την οποία τίµησε µε την παρουσία της η Πρόεδρος της Δηµο-
κρατίας κ. Σακελλαροπούλου, θα ήθελα να σας ενηµερώσω για
τη δηµιουργία πιλοτικών γραφείων σε αστυνοµικά τµήµατα, όπου
εξειδικευµένο και εκπαιδευµένο προσωπικό θα δέχεται τις κα-
ταγγελίες και θα υποδέχεται τα θύµατα ενδοοικογενειακής βίας. 

Επεκτείνουµε µε αυτόν τον τρόπο για πρώτη φορά την εξειδι-
κευµένη αντιµετώπιση του φαινοµένου πέραν του επιτελικού και
σε επιχειρησιακό επίπεδο. Η διαδικασία δηµιουργίας αυτών των
γραφείων θα ξεκινήσει πιλοτικά σε ένα αστυνοµικό τµήµα, σε
κάθε διεύθυνση αστυνοµίας Αττικής, ενώ για την επιλογή τους
συνεκτιµήθηκε πλήθος κριτηρίων, µεταξύ των οποίων είναι φυ-
σικά και ο αριθµός καταγγελιών που καταγράφονται κατά τό-
πους. Το πρώτο πιλοτικό γραφείο θα δηµιουργηθεί στη δυτική
Αττική και πιο συγκεκριµένα στο Περιστέρι.

Αναφορικά µε την περαιτέρω διεύρυνση του κατάλληλα κα-

ταρτισµένου στελεχιακού δυναµικού της Ελληνικής Αστυνοµίας
που θα διαχειρίζεται ολιστικά τις υποθέσεις ενδοοικογενειακής
βίας, έχουν ληφθεί σηµαντικές πρωτοβουλίες ανάπτυξης εκπαι-
δευτικών δράσεων που αφορούν τα στελέχη της Ελληνικής
Αστυνοµίας.

Θα καταθέσω για την οικονοµία του χρόνου έγγραφο που απο-
τυπώνεται πλήθος εκπαιδεύσεων σε θέµατα αντιµετώπισης εν-
δοοικογενειακής βίας, όπου διαφαίνεται εµπράκτως η βούλησή
µας για διαρκή επιµόρφωση αστυνοµικών στελεχών στα θέµατα
αυτά. 

Πολύ συνοπτικά, όµως, επιτρέψτε µου να κάνω µια αναφορά,
ότι εννιακόσιοι δυο αστυνοµικοί, εβδοµήντα δυο στελέχη των
υπηρεσιών αντιµετώπισης εγκληµάτων βίας και οκτακόσιοι
τριάντα αξιωµατικοί υπηρεσίας παρακολούθησαν το εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «HELP» του Συµβουλίου της Ευρώπης.

Επίσης, εκατόν σαράντα τέσσερις αστυνοµικοί µε τηλεκπαί-
δευση παρακολούθησαν τη νέα εφαρµογή στα καθήκοντα για τις
αρµοδιότητες των γραφείων της αντιµετώπισης εγκληµάτων
βίας. 

Ενενήντα εννέα αστυνοµικοί παρακολούθησαν ειδικά σεµινά-
ρια της Ευρωπαϊκής Αστυνοµικής Ακαδηµίας CEPOL, αλλά λε-
πτοµέρειες αναφέρονται στο έγγραφο το οποίο καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Ελευθέριος Οικονόµου καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Σε ό,τι αφορά τον πρώτο, όπως προανέφερα, άξονα των πρω-
τοβουλιών µας αναπτύσσουµε ένα πλούσιο πλέγµα δράσεων που
στόχο έχουν µια πλήρη και πολυεπίπεδη ενηµέρωση συναρµό-
διων φορέων και Υπουργείων, καθώς και της κοινωνίας των πο-
λιτών, γύρω από το φαινόµενο της ενδοοικογενειακής βίας σε
όλο το εύρος των πληθυσµιακών οµάδων, µε στόχο τη σύγκληση
και την από κοινού πολυεπίπεδη αντιµετώπιση αυτού του φαινο-
µένου.

Στο πλαίσιο αυτό καταθέτω ένα ακόµη έγγραφο στο οποίο
απεικονίζονται ενδεικτικά τέτοιες δράσεις, καθώς επίσης και την
πρώτη ετήσια έκθεση της Ελληνικής Αστυνοµίας για την ενδοοι-
κογενειακή βία σε ψηφιακή µορφή.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Ελευθέριος Οικονόµου καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, καθώς και ψηφιακό µέσο αποθήκευσης (usb
stick) µε την προαναφερθείσα έκθεση, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επιτρέψτε µου να αναφέρω και δυο τρία στοιχεία τα οποία θα
διευκολύνουν σηµαντικά τη σηµερινή µας συζήτηση.

Στο πλαίσιο των συνεργασιών που προανέφερα µε τους φο-
ρείς, έχουµε αναπτύξει συγκεκριµένες δράσεις. Συνοπτικά,
έχουµε υπογράψει συµφωνητικό συνεργασίας µε την Ιερά Αρχιε-
πισκοπή Αθηνών. Υπήρξε συνδιοργάνωση διαδικτυακού εργα-
στηρίου µε την πρεσβεία της Μεγάλης Βρετανίας ειδικά για το
θέµα αυτό που όπως γνωρίζετε υπάρχει πολύ µεγάλη εµπειρία
και τεχνογνωσία στις αρµόδιες αστυνοµικές αρχές και φορείς
του Ηνωµένου Βασιλείου που χειρίζονται θέµα ενδοοικογενει-
ακής βίας. Συγγραφή µέρους εγχειριδίου που πραγµατεύεται τις
µορφές βίας σε βάρος ανηλίκων προσφύγων µεταναστών. Συµ-
µετοχή σε διαδικτυακό σεµινάριο της Ευρωπαϊκής Αστυνοµικής
Ακαδηµίας CEPOL για την προστασία των ανηλίκων προσφύγων
µεταναστών από µορφές βίας. Κατάρτιση εκπαιδευτικού υλικού
για την πραγµατοποίηση διαλέξεων στις σχολικές κοινότητες, το
οποίο είναι έτοιµο και πρόκειται να τύχει της έγκρισης του
Υπουργείου Παιδείας για να µπορέσει να διδάσκεται στα σχο-
λεία. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το φαινόµενο
της ενδοοικογενειακής βίας, καθώς και η αποτελεσµατική αντι-
µετώπισή του συνιστούν έναν ικανό λόγο, ώστε όλες οι πολιτικές
δυνάµεις της χώρας µαζί µε την κοινωνία να ορθώσουµε ένα
πλέγµα ισχυρής προστασίας απέναντι στα θύµατα που βίωσαν ή
εξακολουθούν να βιώνουν µια τόσο τραυµατική εµπειρία.

Επιτρέψτε µου, επίσης, στο σηµείο αυτό να σας πω ότι τα στα-
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τιστικά στοιχεία των ετών 2019-2020 δείχνουν ότι για το 2019 ένα
ποσοστό της τάξης του 85% είναι δράστες άνδρες και ένα πο-
σοστό 15% είναι γυναίκες. Όσον αφορά τα θύµατα, µε βάση τα
στοιχεία του 2019, το 75% είναι γυναίκες και το 25% είναι άντρες. 

Το 2020, έχουµε δράστες 82% άνδρες και 18% γυναίκες και
θύµατα 73% γυναίκες και 27% άντρες. Επίσης, παρατηρούµε ότι
το 2020 έχουµε εκατόν ενενήντα δύο περισσότερα περιστατικά,
τα οποία έχουν αναφερθεί και καταγγελθεί στις αστυνοµικές
αρχές, σε σχέση µε το 2019. Προσπαθούµε ν’ αναλύσουµε σε
βάθος τους λόγους. Ένα µέρος οφείλεται στις συνθήκες που η
ίδια η πανδηµία έχει δηµιουργήσει, αλλά και ένα άλλο µέρος στο
ότι µε την προσπάθεια που γίνεται να ενθαρρυνθούν τα θύµατα
να καταγγέλλουν τις πράξεις αυτές στις αρχές φαίνεται ότι
έχουµε θετικά αποτελέσµατα και αρχίζει και αποδίδει.

Θα σας δώσω ορισµένα στατιστικά στοιχεία για το 2020. Η Ελ-
ληνική Αστυνοµία, οι υπηρεσίες της επελήφθησαν σε πέντε χι-
λιάδες τετρακόσιες δεκατρείς υποθέσεις. Είχαµε πέντε χιλιάδες
οκτακόσια εννιά θύµατα. Από αυτά, οι γυναίκες ήταν τέσσερις χι-
λιάδες διακόσιες σαράντα τρεις και οι άντρες χίλιοι πεντακόσιοι
εξήντα έξι. Δράστες: πέντε χιλιάδες εξακόσιοι είκοσι. Γυναίκες:
εννιακόσιες δεκαεπτά δράστιδες. Άντρες: τέσσερις χιλιάδες εξα-
κόσιοι τριάντα τρεις. 

Τα στοιχεία λοιπόν αυτά δεικνύουν ότι το θέµα της ενδοοικο-

γενειακής βίας απαιτεί γενναίες λύσεις, αµεσότητα και αποφα-
σιστικότητα, ώστε το µήνυµα που θα εκπέµψουµε να είναι ισχυρό
προς όλες τις κατευθύνσεις. Είµαστε εδώ, όλοι µαζί δίπλα σε όλα
τα θύµατα ενδοοικογενειακής βίας που µε γενναιότητα έρχονται
να ζητήσουν ασπίδα προστασίας και στήριξη από την Ελληνική
Αστυνοµία και την πολιτεία. Είµαστε εδώ, όλοι µαζί απέναντι
στους θύτες, µε εµπιστοσύνη στις αρχές επιβολής του νόµου ότι
θα οδηγήσουν τους δράστες ενώπιον της δικαιοσύνης. Το µή-
νυµά µας είναι: «Σπάστε τη σιωπή. Έχετε φωνή. Είµαστε δίπλα
σας και σας στηρίζουµε». 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε

η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 10.58’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα
19 Ιουλίου 2021 και ώρα 16.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ              ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


